
V Strugah so 26. 12. 2015, na dan sv. Štefana, 
organizirali blagoslov konj, ki se ga je udeležilo 
29 konjenikov in pa tudi nekaj ljubiteljev konj. 
Vsak udeleženec je simbolično prejel sol in kruh 
za svojega konja in pa iz lesa izrezane spominske 
medalje.
 
V preddverju velike dvorane državnega zbora je 
v sredo, 6. januarja 2016, v organizaciji zavoda 
Parnas potekala predstavitev dediščine 
priprave poprtnikov. Nada Lunder je 
predsedniku državnega zbora, Miranu Brglezu, 
podarila dobrepoljski poprtnik.

Prispevke za naslednjo številko 
sprejemamo najkasneje do 15. 2. 2016.

I n f o r m a t i v n o  g l a s i l o  o b č i n e  D o b r e p o l j e

■ letnik XXII. št. 1                                                                                                                                    ■ januar 2016



KUD Škofljica 
vabi na ogled humoreske

AGATA
avtorice Zdenke Gačnik

 
Spremljamo dogodke enega dne v življenju upokojene 
učiteljice Agate, ki so včasih veseli, drugič žalostni, pa 
tudi zaskrbljujoči. Kako pa si pomagamo, ko začne po 

abrahamu pešati spomin …?

Nedelja, 6. marec 2016, ob 18. uri,
velika dvorana v Jakličevem domu,

Videm - Dobrepolje.

Vstopnina: 5,00 €

ZVEZA ŠPORTNIH ORGANIZACIJ DOBREPOLJE  
V SODELOVANJU Z OBČINO DOBREPOLJE  

prireja  

1. OBČINSKO PRVENSTVO  

V BOWLINGU 
Tekmovanje bo v NEDELJO, 28. 2. 2016,  

ob 17.00 v Klubu 300, Regentova cesta 35, Ljubljana.

RAZPISNA DOLOČILA: Tekmujejo lahko samo občani 
občine Dobrepolje. Tekmovanje je posamično. Sistem 
tekmovanja bo določen naknadno glede na število 

prijavljenih tekmovalcev.

Kategorije: enotna moška, enotna ženska. 

Prijavnina za tekmovanje je 8,5 evra (najem steze za 2 uri, 
izposoja čevljev). Poravnati jo je možno na tekmovanju. 

Prevoz je v lastni režiji. Tekmovanje bo potekalo od 17.00 
do 19.00. Najboljši trije v posamezni kategoriji prejmejo 

priznanja. Najboljši tekmovalec/tekmovalka postane 
občinski/občinska prvak/prvakinja v bowlingu. Prijave do 

sobote, 27. 2. 2016, do 20.00 na 031 536 121 (Bojan Novak) 
ali novak.bojan1@siol.net. Vljudno vabljeni!
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Piše: župan Janez Pavlin

Spoštovane občanke, dragi občani, 
cenjeni bralci občinskega glasila.

Že smo strumno zakorakali v leto 2016, 
vendar se vam moram najprej zahvaliti za 
poslana številna voščila, za vse dobre želje, 
za vse spodbudne besede za leto 2016 ter 
hvala vsem, ki ste zopet izrazili pohvalo 
božično-novoletni okrasitvi v naši občini. 

V tem mesecu smo intenzivno pripra-
vljali proračun Občine Dobrepolje za leto 
2016. Država nam je spet znižala povpreč-
nino in izravnavo za 100.000 €, v lanskem 
letu pa že zmanjšala za 375.000 €. Torej 
imamo na voljo skoraj pol milijona sred-
stev manj, ki so predvsem investicijska 
sredstva. Zaradi tega smo morali marsi-
katero investicijo črtati, druge postavke 
pa zelo optimirati. Na javni obravnavi je 
prišlo na dan precej pripomb, ki smo jih 
proučili in na vsako odgovorili v gradivu 
za občinski svet. Na seji Občinskega sveta 
Občine Dobrepolje je bilo vloženih trinajst 
amandmajev, od katerih eden ni bil spre-
jet (izgradnja igrišča v Tisovcu s peščeno 
površino). Proračun je bil soglasno sprejet, 
kar je verjetno prvič v dvajsetletnem delo-
vanju občine. 

V proračunu so sredstva namenjena 
tudi izgradnji vrtca v obliki javno-zaseb-
nega partnerstva (JZP). Prejeli smo vlogo 
promotorja o zainteresiranosti za izved-
bo vrtca v eni izmed oblik JZP. Občina 
mora izdelati investicijsko dokumentacijo 
v skladu z Uredbo o enotni metodologi-
ji za pripravo in obravnavo investicijske 
dokumentacije na področju javnih financ 
(Uradni list RS, št. 60/2006, 54/2010) za 
investicije v vrednosti do 2.500.000,00 € in 
v skladu s Pravilnikom o vsebini upraviče-
nosti izvedbe projekta po modelu javno-
zasebnega partnerstva (Uradni list RS, št. 
127/06): 
•	 Dokument	identifikacije	investicijskega	

projekta (DIIP), 
•	 Investicijski	program	(IP),	
•	 Analizo	 stroškov	 in	 koristi	 po	 določi-

lih Delovnega dokumenta št. 4 Evrop-
ske komisije in Guide to Cost Benefit 
Analysis	of	Investment	Projects:	
- varianta za izvedbo projekta na tra-

dicionalen način, 
-  varianta za izvedbo projekta po mo-

delu javno-zasebnega partnerstva, 
•	 Oceno	upravičenosti	 izvedbe	projekta	

po modelu javno-zasebnega partner-
stva. 
Projekt izgradnje vrtca se izvaja po na-

črtu, ki je predviden po postopku JZP. Po-
stopkovni koraki za izvedbo sklenitve JZP 
v skladu z ZJZP so naslednji: 
-  predhodni postopek, 
-  akt o javno-zasebnem partnerstvu, 
-  javni razpis, 
-  izbira izvajalca javno-zasebnega par-

tnerstva (zasebnega partnerja), 
-  sklenitev pogodbe o javno-zasebnem 

partnerstvu. 
Dejavnosti že potekajo, zato smo morali 

v proračunu zagotoviti sredstva za izgra-
dnjo vrtca v višini 200.000 €. Naš vložek sta 
še zemljišče in projektna dokumentacija 
oz. pridobljeno gradbeno dovoljenje. Sle-
dita temeljita analiza in priprava vse po-
trebne dokumentacije za marčevsko sejo 
občinskega sveta, ki sprejme odločitev o 
ugotovitvi javnega interesa za sklenitev JZP 
in izvedbi projekta v eni izmed oblik JZP. 
Konec marca sledi razpis za JZP in predvi-
den začetek gradnje v mesecu juliju 2016.

Nadalje pripravljamo vso potrebno do-
kumentacijo za izgradnjo kotlovnice JVIZ 
OŠ Dobrepolje, saj dosedanja že poka po 
šivih in inšpekcija nam nalaga, da moramo 
urediti sistem tople sanitarne vode. Pripra-
vljavec rešitve ogrevanja JVIZ OŠ Dobre-
polje,  kot ponudnik celovitih energetskih 
rešitev,	 znotraj	 svojega	 portfelja	 rešitev	
med drugimi nudi tudi pogodbeno oskrbo 
s toplotno energijo. Na podlagi opravlje-
nih ogledov objekta in izkazanega interesa 
Občine Dobrepolje je bilo obdelanih več 
energetskih rešitev za znižanje stroškov 
ogrevanja in izboljšanje oskrbe s toplotno 
energijo v OŠ Dobrepolje. Kot optimalna 
se je pokazala rešitev, ki vključuje prehod 

s	fosilnih	goriv	na	obnovljive	vire	energije,	
konkretno na lesno biomaso.

Na podlagi prejetih podatkov o pora-
bi ELKO v preteklem 10-letnem obdobju 
bo izdelan idejni projekt, znotraj katerega 
bodo določeni ključni parametri, ki vpliva-
jo na zagotavljanje brezhibnega delovanja 
kotlovnice, zagotavljanje dovoljšne ogrev-
ne moči in znižanje stroškov ogrevanja 
(prihranek energije).

Cilj uvedbe modela pogodbeništva je 
naročniku zagotoviti nižjo ceno ogreva-
nja v pogodbeni dobi brez investicijskega 
vložka s strani naročnika in prenesti vse 
storitve upravljanja kotlovnice na pogod-
benika. Vso potrebno dokumentacijo mo-
ramo pripraviti do naslednje seje občin-
skega sveta, na kateri bodo predstavljeni 
vse možne rešitve in prihranki. ■

 »Živé naj vsi naródi,
ki hrepené dočakat' dan,
da, koder sonce hodi,
prepir iz svéta bo pregnan,
da rojak
prost bo vsak,
ne vrag, le sosed bo mejak!«

Drage občanke, spoštovani občani.

Ob slovenskem kulturnem prazni-
ku, Prešernovem dnevu, ki ga pra-
znujemo 8. februarja, vam iskreno če-
stitam in vam želim veliko poguma, 
naj bo kultura v naših srcih, da bi 
spoštovali in negovali slovenski jezik, 
kulturo in kulturno dediščino.
Radostno in razmišljujoče praznujmo 
svoj praznik kulture in naj postane 
kultura praznik našega vsakdanjega 
življenja.
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STROKOVNA 
USPOSABLJANJA 

NA OOZ GROSUPLJE 

Območna obrtno-podjetniška zbornica 
Grosuplje vabi člane zbornice in drugo 
zainteresirano javnost v Dom obrtnikov 
Grosuplje na:

• seminar »Sestava davčnega obračuna 
2015 ter druge novosti v davčni zako-
nodaji« v torek, 2. 2. 2016, ob 10. uri;
• »Redno usposabljanje voznikov za 
leto 2016 (koda 95)«, v soboto, 5. 3. 2016, 
ob 7.00.

Podrobnosti s prijavami  najdete na sple-
tni strani www.ooz-grosuplje.si oz. pre-
ko ooz.grosuplje@ozs.si ali po telefonu 01 
786 51 30. Vljudno vabljeni. ■

OSNOVNA ŠOLA DOBREPOLJE
VIDEM 80,

1312 VIDEM - DOBREPOLJE
Tel.: (01) 7807-210, Faks.: 7807-210

E-pošta: o-dobrepolje.lj@guest.arnes.si

VPIS OTROK V VRTEC RINGARAJA  
ZA ŠOLSKO LETO 2016/2017

V vrtcu Ringaraja izvajamo program v jasličnih oddelkih in v oddelkih od 3. do 
6. leta starosti.
Glede na število otrok, ki bodo ostali v vrtcu, pričakujemo, da bo na Vidmu več 
prostora za otroke od 3. do 6. leta starosti. V vrtcu Ciciban pa bo več prostih mest 
v jasličnem oddelku. 

Na osnovi prijav poizkušamo v skladu z normativi in standardi, ki veljajo za vrtce, 
oblikovati oddelke. Če je za določen oddelek (starostno obdobje) vpisanih preveč 
otrok, jih mora Komisija za sprejem otrok v vrtec razvrstiti na čakalno listo za 
sprejem, v skladu z merili, ki jih določa Pravilnik o sprejemu otrok v vrtec. 
Vsi sprejeti otroci bodo vpisani v vrtec z dnem 1. 9. 2016. Ker bodo nekateri malč-
ki primerni za vstop v jaslični oddelek šele v zimskih mesecih 2016/17, naj ome-
nim, da je prav, da so vpisani že od 1. 9. 2016, ker  si  le na tak način  zagotovijo 
mesto v oddelku.

POSTOPEK VPISA: 

•		 Na spletni strani vrtca Ringaraja dobijo starši obrazec Prošnja za spre-
jem otroka v JVIZ OŠ DOBREPOLJE. Obrazec najdete na povezavi:  
http://www.osdobrepolje.si/vrtec/dokumenti/

 Starši vlogo ustrezno izpolnijo in vrnejo v tajništvo do 31. 3. 2016. 
•		 Če	je	prijav	več,	kot	je	prostih	mest,	mora	Komisija	za	vpis	otrok	v	vrtec	sklepati	

o otrocih oziroma malčkih, ki  bodo sprejeti v vrtec.
•		 Po	sprejemu	v	vrtec	dobijo	starši	domov	obvestilo	o	sprejemu	 in	povabilo	

k vpisu. Pred vstopom v vrtec morajo starši pridobiti zdravniško potrdilo o 
zdravstvenem stanju otroka, o morebitnih dietah in otrokovih posebnostih.

•		 Ko	starši	pridobe	pozitivno	zdravnikovo	mnenje,	 je	otrok	dokončno	sprejet	
v vrtec. Vzgojiteljica sprejme otroka v varstvo, ko starši vzgojiteljici dostavijo 
zdravniško potrdilo.

•		 Starši,	takoj	po	prejemu	obvestila	o	sprejemu	otroka	v	vrtec,	oddajo	na	CSD	
Grosuplje vlogo za znižanje plačila oskrbnine v vrtcu. S CSD Grosuplje spo-
ročijo staršem in tajništvu, kolikšen delež ekonomske cene plačujejo starši in 
kolikšen delež občina. 

•		 Staršem,	ki	ste	oddali	Prošnjo	za	sprejem	otroka	v	vrtec	po	1.	4.	2015,	ni	treba	
ponovno oddati prošnje. 

VSE STARŠE, KI NAMERAVATE VPISATI SVOJEGA OTROKA V VRTEC, PROSIM,  
DA TO STORITE ODGOVORNO. V PRETEKLIH LETIH SMO KAR NEKAJ OTROK 

SPREJELI V VRTEC, JIH RAZPOREDILI V ODDELKE, DODATNO ZAPOSLILI DELAV-
KO, NATO PA SO JIH STARŠI ODJAVILI. 

Lepo pozdravljeni. 

Ravnatelj: Ivan Grandovec

PREDLOGI ZA 
IMENOVANJE UREDNIKA 
OBČINSKEGA GLASILA 

»NAŠ KRAJ«

Glede na določila 8. člena Odloka 
o ustanovitvi in o izdajanju občin-
skega glasila (Ur. l. RS, št. 28/08) 
obveščamo vso zainteresirano jav-
nost, da lahko svoje predloge za 
imenovanje urednika občinske-
ga glasila »Naš kraj« posreduje-
jo Komisija za mandatna vpraša-
nja, volitve in imenovanja do 29. 
februarja 2016 na naslov:

Občina Dobrepolje, Videm 35, 1312 
Videm-Dobrepolje, s pripisom za 
Komisijo za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja. 

Podrobnejše informacije in pogo-
ji, ter prijavni obrazec za podajo 
kandidatur je dosegljiv na spletni 
strani Občine Dobrepolje (www.
dobrepolje.si). 

Komisija za mandatna vprašanja,
volitve in imenovanja
Marko Marolt, predsednik
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JKP Grosuplje

V primerjavi s preteklim letom smo tudi v 2015 
povečali	 delež	 ločeno	 zbranih	 frakcij,	 kar	 je	
lepo	vidno	na	grafu	(slika	1).	

 Zanimivo je, da se količina zbranih od-
padkov zmanjšuje. 2010 je bilo leto z največ 
zbranimi komunalnimi odpadki predvsem na 
račun zelo obsežne in uspešne akcije Očistimo 
Slovenijo. Padec skupne količine v zadnjih letih 
je posledica manjše količine zbranih biološko 
razgradljivih odpadkov, kovin, lesa. Očitno se 
je v zadnjih letih spremenil tudi naš odnos do 
stvari in vsaka za nas neuporabna reč ne po-
stane odpadek. Prav tako se je v zadnjih letih 
način zbiranja nekoliko spremenil. Občani 
lahko odpadke oddajo tudi trgovcem, odpadke 
sami kompostirajo, predajo oblačila za ponov-
no uporabo …

Ker se od 1. 1. 2016 vsi mešani komunalni 
odpadki iz črnih zabojnikov vozijo na obdelavo 
v RCERO Ljubljana, pričakujemo v prihodnjem 
letu zelo veliko zmanjšanje odloženih odpad-
kov. Pričakujemo, da bomo odložili le še 4,9 % 
zbranih mešanih komunalnih odpadkov oziro-
ma približno 300 t v celem letu. 

Prav tako smo v lanskem letu povečali ko-
ličino zbrane mešane embalaže, odpadne-
ga papirja in steklene embalaže, rahlo se je 
zmanjšala količina zbrane odpadne električne 
in elektronske opreme ter lesa, nekoliko bolj 
občutno pa se je zmanjšala količina biološko 
razgradljivih odpadkov. 

Načrtujemo, da bomo v letu 2016 še izbolj-
šali	količine	ločeno	zbranih	frakcij,	kar	pa	nam	
ne bo uspelo brez ozaveščenih uporabnikov in 
vaše aktivne udeležbe.

Zato tudi v tem letu načrtujemo izvedbo 2 
zbirnih akcij nevarnih odpadkov, zbirne akci-
je odpadne električne in elektronske opreme, 
skupaj s šolami izvedbe zbirnih akcij časopi-
snega papirja, zbiramo tudi kosovne odpadke 
na klic. 

Vse	 informacije	 o	 ločevanju	 odpadkov	
lahko najdete tudi na naši spletni strani:  
odpadki.jkpg.si. ■

Kako uspešni smo bili pri zbiranju  
komunalnih odpadkov v letu 2015?

Tudi v letu 2015 je JKP Grosuplje zbiralo komunalne odpadke v občinah Dobrepolje, Grosuplje in Ivančna Gorica. 
Skupaj smo zbrali 11.007 ton komunalnih odpadkov, od tega za odlaganje 4.239 ton, 6.664 ton ločenih odpadkov 
in 104 t nevarnih odpadkov (azbestnih odpadkov). Vsak prebivalec naših občin je tako v povprečju pridelal v 1 letu 
približno 276 kg odpadkov.  

Slika 1

Slika 2

Slika 3
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Praznični čas nam je s svojo ustvar-
jalno delavnico popestrila Petra 
Krašna iz Podpeči. Izdelovali smo 
čudovite lutke iz papirne kaše, ki 
jih je Petra že predhodno pripra-
vila. S številnimi dodatki, ki jih je 
prinesla s seboj, smo pod njenim 
vodstvom lutke dokončno obliko-
vali. Za še prijetnejše vzdušje pa je 
poskrbel samozavestni Mark, saj 
so se po knjižnici in zunaj nje širili 
zvoki harmonike. Hvala obema za 
čudovit in topel ustvarjalno-glas-
beni večer.

Videm 34, 1312 Videm Dobrepolje l tel.: 01/786 71 40
Obratovalni čas:                                                                                          
Ponedeljek in sreda: 12.30–19.00   
Torek in  četrtek: 9.00–14.00   
Petek: 12:30–20.00 

Utrinki iz knjižnice, ki so se zgodili v prazničnem decembrskem času!
Zapisala: Jasmina Mersel Šušteršič

Mark Krašna je poskrbel, da je bilo v 
knjižnici res pravo praznično vzdušje.

Na srečanju se nam je pridružila socilana delavka 
Lili Zupančič, ki nam je predstavila življenje in 
kulturo Romov.

Bralni klub Dobrevoljci

V mesecu decembru smo skupaj brali življenj-
sko zgodbo »Dekle z bonboni« avtoric Jasmi-
ne	Ahmetaj	 in	sociologinje	Marte	Gregorčič.	
Knjiga predstavlja romsko življenje in kulturo. 
Življenje in sanje romskih deklet, ujetih med 
tradicijo in realnostjo, pravila in zapovedi, na-
vade in želje, vero in pričakovanja. Na sreča-
nju ob knjigi se nam je pridružila tudi gospa 
Lili Zupančič, socialna delavka in prostovlj-
ka, ki že dvanajst let dela z Romi. Naučila se 
je romskega jezika, pripravila svoj slovarček 
romsko-slovenskega in slovensko-romskega 
jezika ter kot prostovoljka z društvom »Romi 
gredo naprej« pripravila vrsto kulturnih pro-
jektov.  Iskreno, sočutno in ves čas strokovno 
poglobljeno je spregovorila o svojem delu z 
Romi, njihovi kulturi, svojih pozitivnih izku-
šnjah, kakšne spremembe je opazila v dese-
tletju terenskega dela, na katerih področjih 
bo treba še veliko delati … Navdušili sta nas 
njeni požrtvovalnost in predanost, saj jo vo-
dita predvsem veselje do dela z Romi, najbolj 
z majhnimi otroki, in želja po kakovostnejšem 

Ustvarjalna delavnica s Petro Krašna
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Likovna razstava »Barvitost življenjskih oblik« 
slikarke Adele Petan

Adela	Petan	na	svoji	ustvarjalni	poti	razvija	raznolike	likov-
ne izraze. Ko se je pred leti z vso dušo, veseljem in izjemno 
ustvarjalnostjo ter predanim delom posvetila umetnosti, 
ni vedela, da bo le-ta postala temeljna dejavnost v njenem 
življenju. Predvsem si je za svoj razvoj postavila izjemno 
visoke kriterije. Umetnost ni le dodatna dejavnost, temveč 
je temelj, na katerem gradi svojo ustvarjalno pot, s katero 
se	razvija	prav	na	vseh	življenjskih	področjih.	Adela	Petan	
ima za sabo že številne samostojne in skupinske razstave. 
Razstavo smo pripravili v sodelovanju z Javnim skladom 
RS za kulturne dejavnosti, Območno izpostavo Ivančna 
Gorica.

življenju Romov.
Vabljeni, da se nam pridružite na novem srečanju Bralnega 

kluba	Dobrevoljci,	ki	bo	v	ponedeljek,	29.	februarja,	ob	19.	uri,	
v prostorih knjižnice. Pogovarjali se bomo o knjižni uspešni-
ci ameriške pisateljice Harper Lee »Ne ubijaj slavca«. Knjigo si 
lahko izposodite v knjižnici.

Razstava slik Adele Margite Petan

»Ej,ti, preklopi na knjigo!«
Katarina Hekič

V sredo, 30. 12., je v krajevni knjižnici Dobrepolje potekalo drugo 
mladinsko srečanje ob knjigi, pod sedaj že bolj poznanim ime-
nom: Ej, ti, preklopi na knjigo! S knjižničarko Jasmino Mersel 
Šušteršič smo   si mladi v prednovoletnem vzdušju izmenjavali 
mnenja o priljubljeni mladinski knjigi Trinajst razlogov, ki je veli-
ka	uspešnica	in	hkrati	prvenec	ameriškega	pisatelja	Jaya		Asherja.	
Pogovor se je nanašal  na zgodbo knjige, v kateri smo prepozna-
li, kako pomembno je v pravem času sprevideti stisko ljudi okoli 
sebe. Seveda se nismo pogovarjali samo o knjigi, temveč tudi o 
zaobljubah in željah, ki jih želimo izpolniti v prihajajočem letu. 
Ena izmed naših zaobljub je bila, da ponovimo čim več bralnih 
srečanj.

Že komaj čakamo 3. srečanje s knjigo! ■

"Branje je za duha to, kar je telovadba za telo."  
Richard Steele

Ej, ti, prekopi na knjigo – druženje ob knjigi za mlade!

"Knjiga je v celoti pot od zlega k dobremu, od 

krivice k pravici, od napačnega k resničnemu, 

od noči k dnevu." (Victor Hugo)

"Branje človeka izpopolnjuje, razpravljanje ga 

pripravi, pisanje mu da natačnost." 

(Francis Bacon)

»Vse dobre knjige imajo nekaj skupnega – so 

bolj resnične, kot če bi se dejansko zgodile.« 

(Ernest Hemingway)
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Mestna knjižnica Grosuplje,  
enota Dobrepolje / Turistično društvo Dobrepolje  

Kulturno društvo Dobrepolje

»K ZIMA PRIDE U VAS«
Večer ljudskega izročila  
v besedi in glasbi.

France Kralj, Zagorica, 1932

Sreda, 3. februarja 2016, ob 19. uri

v prostorih krajevne knjižnice 
Dobrepolje, Jakličev dom.

Pripovedovali bodo:
Ančka Lazar

Franc Žnidaršič 
Marta Šuštar
Janko Nose

Alojzija Jamnik 
Jože Lenarčič

Ljudske pesmi bo zapela družina Erčulj.
Sledi odprtje fotografske razstave  

Zagoriške in Ponikovske mačkare     
avtorjev Primoža Hienga in Marka Trebušaka.
Na ogled bo razstava izdelkov na temo pusta 

učencev 0Š Dobrepolje.

Lepo vabljeni!

Mestna knjižnica Grosuplje - enota Dobrepolje
v sodelovanju z Zavodom Parnas in zavodom Škatla

vabi na 

odprtje fotografske razstave 
Zagoriške in ponikovske mačkare 

avtorjev Primoža Hienga in Marka Trebušaka
(v sklopu dogodkov Nesnovna kulturna dediščina  

od Turjaka do Kolpe)
in 

izid DVD-ja z dokumentarnim filmom  
“Zagariške mačkare”.

Dogodek bo izveden v sklopu večera  
ljudskega izročila v besedi in glasbi  

“K zima pride u vas”

v sredo, 3. februarja 2016,   
ob 19. uri v knjižnici Dobrepolje.

Razstava bo na ogled v času delovanja knjižnice  
v mesecu februarju.

Vabljeni!

SLOVENSKI PREGOVORI O VREMENU – JANUAR

-  Če v Prosincu ni snega, ga Mali traven da. 

-  V Prosincu toplota, v Svečanu mrzlota. 

-  Če Prosinca ne zmrzuje, ne sneži,  

rad Sušec to naredi. 

-  Če v Prosincu drevje od mraza poka,  

bo sadja jeseni in moka.

-  V Prosincu zelena ledina,  

slabo se bo redila živina.  
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Katarina Hekič

Po lanskih Čušinovih Družinskih komedi-
jah se je igralska zasedba tokrat odločila, 
da pripravi malo drugačno igro. Igro, ki nas 
ne bi le nasmejala, temveč igro, ki nam bi 
odprla še kakšen drug pogled na svet. Zato 
smo se odločili, da bomo uprizorili zgod-
bo, ki naj bi bila po avtorjevem zapisu 
namenjena najmlajšim, a skozi vaje smo 
videli, da ima ta igra globlji pomen in da 
še zdaleč ni otroška. Namenjena je ljudem 
vseh starosti, ker nosi sporočilo oz. nauk 
življenja, na katerega v vsakdanjiku radi 
pozabljamo.

Že od začetka novembra se na igro več-
krat	tedensko	pripravljajo	Jurij	Ahačevčič,	
Nejc Omahen, Barbara Volek, Klara Ma-
rolt,	Eva	Rajar,	Ana	Babič,	Miha	Zabukovec	

in Ožbej Rebolj, ki so se zelo resno zavzeli 
za vaje. Posledično so se med nami zara-
di številnih vaj »stkale« prave prijateljske 
vezi. Nismo se imeli dobro samo na vajah, 
temveč tudi na druženjih izven njih. Med 
drugim smo med zimskimi počitnicami 
priredili filmski večer v klubu domačega 
župnišča, kjer smo poleg filma imeli ples 
in večerjo. Družaben večer se je zavlekel 
do jutra. Ob vsem druženju smo se še bolj 
povezali, kar pa je zelo pomembno za 
samo izvedbo predstave. Obenem se iskre-
no zahvaljujem gospodu župniku Francu 
Škulju za uporabo učilnice in kluba, kjer 
smo imeli v večini vaje in druženja.

Premiera predstave Mali princ bo v ne-
deljo, 7. 2. 2016, ob 19h, ponovitev pa bo 
sledila v soboto, 20. 2. 2016, ob 19h v dvo-
rani Jakličevega doma. Vljudno vabljeni! ■

Gledališka predstava Mali princ
Kulturno društvo Dobrepolje, Dramska skupina SCENA, z mladimi igralci pripravlja gledališko predstavo Mali princ.

Kaj pa o dramskem krožku mislijo 
sami igralci:

»Kot prvo je dramski dobra priložnost 
za druženje, ker sodelujemo sami taki 
“fajn” ljudje, kot drugo pa mislim, da 
dramski krožek koristi čisto vsakemu, 
še posebej je dobra popotnica za 
življenje, saj s tem širimo svoj besedni 
zaklad in razvijamo komunikativnost. 
Znati govoriti, nastopati v javnosti je 
velik plus. Res je dobro, da si lahko 
čas zapolnimo še s čim drugim kot z 
računalnikom. Igra, ki jo pripravlja-
mo, bo super.«

Barbara

»Meni je najbolj všeč to, da se zaba-
vamo, poleg vaj so mi zelo všeč naša 
druženja, še posebej filmski večer v 
klubu. Upam, da bo še veliko takih 
srečanj!«

Eva

»Dramski je zelo zakon, ker se mladi 
lahko družimo tudi izven šole, s tem 
postanemo socialni in bolj pozorni 
do drugih. To je ena od stvari, ki se 
jo lahko priučiš na dramskem. Sicer je 
res, da zelo trdo delamo, se potimo 
(zgolj šala!), vendar imamo v zahvalo 
nasmeh na obrazu naših mentoric, 
zadovoljstvo in potrditev pri sebi in 
verjamem, da tudi izvrstno izpeljano 
predstavo!«

Nejc

»Na dramskem je vse super. Smeh, 
zabava in resnost, vse to skupaj je 
odlično.«

Jurij
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Kulturno društvo Dobrepolje 
Dramska skupina SCENA                                          

va b i 

na ogled gledališke predstave 

A n t o i n e  d e  S a i n t - E x u p é r y

Mali princ
Premiera bo v nedeljo,  

7. 2. 2016, ob 19.00,

ponovitev bo  
v soboto, 20. 2. 2016, ob 19.00
v dvorani Jakličevega doma.

Vstopnine ni. Dobrodošli prostovoljni prispevki.
Vljudno vabljeni!

IGRAJO:

•	 Mali	princ	–	Jurij	Ahačevčič
•	 Pilot,	trgovec	–	Nejc	Omahen
•	 Pilot	2	–	Anamarija	Rebolj																																																							
•	 Roža,	kača	–	Barbara	Volek
•	 Kralj,	svetilničar	–	Ožbej	Rebolj
•	 Prodajalec,	pijanec	–	Miha	Zabukovec
•	 Geograf	–	Ana	Babič
•	 Zvezda	–	Klara	Marolt																																																	
•	 Lisica	–	Eva	Rajar

•	 Režija:	Katarina	Hekič
•	 Organizacija:	Katarina	Hekič
•	 Pomoč	pri	režiji,	organizaciji	in	scenografiji:	 

Anamarija	Rebolj,	Eva	Žnidaršič
•	 Scenografija:	Hana	Černivec,	Ana	Hekič
•	 Scenarij:	Ana	Hekič
•		 Strokovno	svetovanje/mentorstvo:	 

Marta	Šuštar
•	 Tehnična	pomoč:	SoundLight

Andreja Škulj, vzgojiteljica, eko 
koordinatorica

Veseli december je v vrtcu 
Ringaraja potekal v zname-
nju eko smrečic, kjer smo 
strokovne delavke skupaj z 
otroki in njihovimi starši iz-
delovale eko smrečice.

Vsaka skupina je izdelala 
svojo eko smrečico. Za izde-
lavo smo uporabili odpadni 

in reciklirani material, ma-
terial iz narave in les. Otroci 
so aktivno sodelovali v vseh 
fazah	nastajanja,	od	zbiranja	
idej in ustreznega materia-
la do končnih eko izdelkov. 
Otroci so se ves čas sezna-
njali z uporabo eko materia-
lov in pridobivali veščine za 
skupno delo, sodelovanje in 
medsebojno pomoč. ■

Eko novoletne smrečice  
v vrtcu Ringaraja
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Mentorice: Tina Čadež, Dušica Hočevar, 
Metka Laharnar

V letošnjem šolskem letu 2015/2016 sta 
naša šola Dobrepolje in vrtec Ringaraja 
vključena preko programa Ekošole v med-
narodni projekt Odgovorno s hrano (We 
eat	Responsibly!).

Odgovorno s hrano (We eat Respon-
sibly!)	 je	mednarodni	projekt,	 v	 katerem	
poleg slovenskih ekošol sodelujejo tuje 
ekošole iz osmih partnerskih držav: Bolga-
rije, Češke, Hrvaške, Latvije, Malte, Poljske, 
Romunije in Slovaške. 

Projekt je eden prvih poskusov EU, ki bo 
obravnaval ključna vprašanja porabe hra-
ne v šolskih programih. S pomočjo akcij-

sko usmerjene pedagoške metodologije in 
preko metodologije sedmih korakov pro-
grama Ekošola naj bi mladi razvijali zna-
nje, kritično mišljenje in usposobljenost, 
da postanejo globalni državljani in sprej-
mejo nove vedenjske vzorce na področju 
prehrane in hrane. 

Metodologija sedmih korakov obsega 
sestavo odbora Ekošole, oceno prehranje-
vanja, akcijski načrt, nadzor in oceno, delo 
po učnem načrtu, obveščanje in vključe-
vanje, ekolistino – izjavo o odgovornem 
prehranjevanju.                                       

Na naši šoli letos v projektu sodelujejo 
predstavniki ekoodbora od 5. do 9. razre-
da. V mesecu novembru smo izvedli oce-
no prehranjevanja, kjer so učenci skupaj 

s starši izpolnili vprašalnik ekoodbora za 
spremembo jedilnika. Na podlagi rezulta-
tov smo izpostavili problem, ki ga bomo 
skozi leto reševali na različne načine in z 
različnimi pristopi. Vseskozi bosta potekali 
tudi obveščanje in vključevanje znotraj in 
zunaj šole.

Mentorji programa Ekošola naše šole 
smo se udeležili dveh delavnic mednaro-
dnega projekta Odgovorno s hrano. Osre-
dnje teme so bile hrana, poraba hrane, 
vpliv hrane na naše zdravje in življenjski 
slog.

Odgovornost pri hrani se začne že z iz-
biro živila, ki ga zaužijemo. Ob tem je zelo 
pomembno, da vsak posameznik pozna 
odgovore na naslednja vprašanja:

-  Kaj jemo?
-  Koliko jemo česa?
-  Koliko odpadkov nastane pri tem?
-  Od kje oziroma od kod prihaja hrana?
-  Kdo jo prideluje oziroma predeluje?

V današnjih časih proizvodnja hrane:
-  bolj prispeva h globalnemu segreva-

nju kot vsa transportna sredstva skupaj 
(vlaki, letala, avtomobili, kamioni);

-  porabi 70 odstotkov sladke vode in za-
radi pesticidov in gnojil, ki odtekajo va-
njo, zmanjšuje njeno kakovost;

-  pripomore k pospešenemu izginjanju 
biotske raznovrstnosti;

-  povzroča masovno krčenje gozdov in 
opustošenje našega planeta Zemlje. 

Trikrat dnevno ima vsak od nas posa-
meznikov možnost izbrati hrano, ki spo-

Mednarodni projekt Odgovorno s hrano

»Hrana je potreba, užitek, hrana je stvar osebnega in kulturnega izbora.«
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štuje življenje nas in okoli nas. V Evropi in 
Severni	Ameriki	 ima	hrana	največji	vpliv	
na okolje in predstavlja razlog mnogih ne-
gativnih vplivov. Pohvalen, spodbuden in 
za vzgled drugim državam je podatek, da 
v devetih evropskih državah, ki so del pro-
jekta Odgovorno s hrano, poteka mnogo 
pozitivnih načinov potrošnje hrane. 

 

ZAJTRK – ENERGIJA ZA NOV DAN

Zajtrk predstavlja prvi obrok v dnevu, 
zato moramo izbrati kakovostna in hran-
ljiva živila.

Z delavnico, ki smo jo organizirali v me-
secu decembru, smo želeli, da se zavemo 
pomena zajtrka in se odločimo, da zajtr-
kovanje postane navada oziroma reden 
obrok v naši prehrani.

Ko se navadimo na jutranje uživanje 
zajtrka, le-ta postane nepogrešljiv del 
vsakdanjika.

Občinska prireditev ob dnevu samostojnosti in enotnosti  
ter ob prihajajočih božičnih praznikih

Decembrske predpraznične dni so v Dobrepolju prijetno popestrili najmlajši občani in občanke – otroci in šolarji. V 
torek, 22. 12. 2015, so skupaj z učitelji, vzgojiteljicami in mentorji v Jakličevem domu pripravili svečano prireditev, 
ki je pretežno s petjem proslavila državni praznik, obenem pa poslušalce zazibala v praznično decembrsko vzdušje. 
Vse nastopajoče ter obiskovalce je ob začetku nagovoril župan Janez Pavlin. 

Valentina Ugovšek, učiteljica zborovodkinja 
in organizatorka prireditve

Nato so se s svojimi talenti, otroško nav-
dušenostjo, pesmimi in s skritim voščilom 
predstavili vsi šolski pevski zbori OŠ Dobre-
polje. Kot prvi so nastopili najmlajši pevci, 
vrtčevski otroci iz skupin Čebelice in Ježki. 
Pod vodstvom Martine Prhaj so otroci 1. in 
2. razreda šole na Vidmu prepevali Škratki. 
Predstavili so se pevci Otroškega pevskega 
zbora, učenci od 3. do 5., ter Mladinskega 
pevskega zbora, učenci od 6. do 9. razreda. 
Poleg zborov matične šole sta se predstavila 
tudi Otroški pevski zbor PŠ Kompolje, kjer 
poje kar cela šola, ter Otroški pevski zbor 
PŠ Struge. Vse zbore z izjemo Škratkov vodi 

Redno uživanje zajtrka prispeva k 
zmanjšanemu indeksu telesne mase, bolj-
šim	 miselnim	 funkcijam	 ter	 manjšemu	
pojavu kroničnih bolezni.

Na redno zajtrkovanje se najlažje nava-
dimo v zgodnjem otroštvu, zato smo 23. 
decembra pri vhodu v šolo postavili pano 
s plakatom:

Kdor od učencev, učiteljev, staršev je 
odgovoril pritrdilno, je prejel jabolko z na-
pisom	ČESTITAMO!

Drugi pa so dobili kuponček s povabi-
lom na zajtrk, ki so ga šolarji pripravili v 
gospodinjski učilnici.

Za zajtrk so pripravili:
- skutin namaz,
- tunin namaz,
- med in maslo,
- napitek iz sveže zelenjave in sadja.

Izpolnili so tudi anketo. Zapisali so, da 
se po užitju zajtrka dobro počutijo. Zato si 
zapomnimo:

Zajtrk je tisti, s pomočjo katerega se bo 
naš dan začel veliko lepše, zato ga s svoje-
ga jedilnika ne smemo izpustiti.

Zahvaljujemo se Čebelarskemu društvu 
Struge za prispevek okusnega domačega 
medu. ■
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Valentina Ugovšek. 
Dobrepoljska šola je znana 

po	 zelo	 uspešnih	 folklornih	
skupinah, ki dobre rezultate 
dosegajo na različnih priredi-
tvah po naši domovini. Tokrat 
je s spletom dolenjskih plesov 
nastopila	 Starejša	 folklorna	
skupina učencev od 7. do 9. 
razreda, ki so s svojo točko 
pokazali, da je med mladimi 
še vedno prisotna ljubezen 
do tradicije, običajev, plesa ter 
pesmi. Na tej poti jih vodita in 
spodbujata Martina Prhaj in 
Majda Blatnik. 

Glasba je v Dobrepolju res 
doma – to dokazuje tudi veli-
ko število učencev, ki obisku-
jejo Glasbeno šolo Grosuplje, 
enoto Dobrepolje. Za svečano 
priložnost so pripravili dve 
točki: duo Fride Peterlinšek 
z violino in Jaka Grandovca 
na klavirju, pod mentorstvom 
Rezke Černač in Petre Stane, 
ter samostojen nastop harmo-

nikarja Nejca Širaja pod men-
torstvom Mateja Kovačiča. 

Mladostniško vnemo in ta-
lent	so	pokazali	 tudi	Ana	Ba-
bič, Eva Česen ter Val Strnad, 
mladi voditelji prireditve, ki 
so brezhibno povezovali pro-
gram ter celotnemu dogodku 
dodali poseben čar. 

Več kot 150 mladih pevcev 
z zborovodkinjami, plesalcev 
in instrumentalistov se je od 
zbranih v Jakličevem domu 
poslovilo na poseben način – 
z dobrimi željami, vtkanimi v 
pesem. Zaželeli so vesele dni, 
mir na svetu in topel dom za 
vse ljudi, pesem sreče, zvezde 
v očeh, stisk roké, izpolnjene 
željé, vse hudo v pozabo naj 
gre, vsi prepadi naj svoj most 
dobe …* Naj se te želje izpol-
nijo tudi vam bralcem ter vse 
dobro v novem letu.

*povzeto po angleški pesmi 
Želimo vam srečen praznik, 
prevod Tomaž Habe. ■

"Bodi ti zmeraj jasno, da je tvoj košček zemlje 

prav tako dober, kot drugi kraji na svetu, in da 

imaš tu vse tisto, kar na vrhovih gora ali ob 

morju ali kjerkoli." (Mark Avrelij)

"Domovina je kot družina; njeno vrednost 

spoznamo šele, ko jo izgubimo." 

(Gustave Flaubert)
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Mojca Pugelj, učiteljica

Uvod v proslavo je bila himna, ki jo je 
čudovito zapela Katarina Ramač. V nada-
ljevanje proslave sta nas popeljala Neža 
Pugelj in Matej Struna. Najprej so nasto-
pili učenci 1., 2. in 3. razreda. Zaigrali so 
igrico Lev in miška. Nauk igrice je bil, da 
tudi majhne živali lahko rešijo življenje 
velikim. Sledili sta recitaciji dveh pogu-

mnih prvošolčkov Matevža in Klemena. 
Pete so nas zasrbele ob ritmih Čukov in 
s plesom Mačka so se predstavili učenci 
4. in 5. razreda. 

Učenca Eva Pugelj in Luka Ramač sta 
navdušila s svojim nastopom. Oba obi-
skujeta glasbeno šolo komaj nekaj mese-
cev in izkazala sta se na flavti in klarinetu. 
Ponosni smo nanju. Na klavirju ju je spre-
mljala Valentina Ugovšek. 

Proslava ob zaključku leta in počastitev  
dneva samostojnosti in enotnosti na PŠ Struge

V sredo, 23. 12. 2015, smo na PŠ Struge pripravili prireditev za starše in krajane. Vladalo je praznično vzdušje. 

Tudi naš pevski zbor z božičnimi ka-
pami se nam je predstavil s kar nekaj 
pesmimi. Popeljali so nas v božič in 
zimsko veselje, Katarina Ramač pa je 
skupaj z njimi zapela še pesem V beli 
božični noči. Bilo je lepo in ganljivo. 

Z družinskim prizorom so se nam 
predstavili še člani dramskega krožka iz 
7. razreda. Družina je res tista, ki nam 
je vedno v oporo.

Pred in po proslavi so lahko obi-
skovalci darovali za šolski sklad. Hvala 
vsem, ki ste darovali.

Vsem krajanom želim zdravja polno 
leto. ■
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Mojca Pugelj, učiteljica

Veseli smo, da nas vsako leto sprejme-
jo medse in smo tako del njihovega 
dopoldneva. Pripravili smo jim krajši 
program ter jih ob koncu obdarili s 
skromnimi darili. 

Vsem varovancem doma sv. Tere-
zije želim v letu 2016 veliko zdravja 
in osebnega zadovoljstva. Če se nad 
vas zgrnejo temno nebo in sivi obla-
ki, imejte upanje, da na nebu zasije 
majhna zvezda in vam vlije moč za 
nadaljnjo pot.

Osebju doma sv. Terezije iskrena 
hvala za pogostitev in topel spre-
jem. ■

Fani Francelj

V soboto, 2. januarja, ko je burja 
ledeno brila okrog ušes, se za-
ganjala v obraz in prepihala do 
kosti, so se naši mladi koledni-
ki pogumno odpravili na pot po 
naši župniji, da opravijo svoje 
poslanstvo. Tudi naslednji dan, 
ko je že zapadlo dobrih 20 cm 
snega, niso obupali. Pogumno so 
odšli na pot, saj so želeli ponesti 
trikraljevski blagoslov po vseh 
domovih župnije Struge, za naše 
misijonarje pa zbrati sredstva za 
delovanje.

Povsod so bili deležni lepega 
sprejema, še posebej ganljivo pa 
je bilo pri starejših in bolnih. Is-
kreno so se jih razveselili in do 
solz ganjeni so se priporočali za 
obisk prihodnje leto in molitev.

Na koncu so vsi utrujeni in 
prezebli obsedeli ob vroči čoko-
ladi, pa ne da bi se pritoževali. V 
mladih srcih so že vreli načrti za 
prihodnje leto, zato Bogu hvala 
za našo mladino.

Hvala mladim kolednikom in 
vsem tistim, ki so jim pomagali 
pri izpeljavi tega dobrodelnega 
dejanja. ■

Učenci in učitelji PŠ Struge v domu svete Terezije

V sredo, 13. 1. 2016, smo učenci in učitelji PŠ Struge obiskali bolne in ostarele v domu sv. Terezije na Vidmu.

Koledniki v Strugah 2016
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Matej Kalan

Učenec 5. b razreda JVIZ OŠ Dobrepo-
lje	Gal	Adamič	 se	 že	 vrsto	 let	 ukvarja	
z izredno zahtevno športno disciplino 
– s športno gimnastiko. Tako je v ne-
deljo, 29. novembra 2015, v Rušah ob 
reki Dravi, nedaleč od Maribora, že 
drugič zapored osvojil zlato medaljo v 
ekipnem mnogoboju, ki ga organizira 
Gimnastična zveza Slovenije. Tako kot 

odrasli tudi mlajši gimnastičarji tekmu-
jejo na 6 orodjih: v preskoku, parterju, 
konju, krogih, bradlji in na prilagoje-
nem drogu z imenom vrtalca. Za tako 
velik uspeh je treba trenirati vsak dan 
2 uri in pol petkrat na teden. Mlademu 
športniku želimo še veliko uspehov na 
njegovi športni poti in v šoli ter da bi 
ostal cel in zdrav, saj ljubitelji športa do-
bro vemo, da lahko pri zelo zahtevnih 
elementih hitro pride do poškodb. ■

Matej Kalan

Pod	vodstvom	prizadevnih	 trenerk	Športnega	društva	As	so	de-
kleta prizadevno vadila in se pripravljala na nastop od začetka 
oktobra. Prav v letošnjem šolskem letu je pri nas zanimanje za 
to prelepo športno panogo še posebej naraslo, ne samo v mlajši 
skupini, tudi starejša skupina je dobila nekaj novih članic. Mlajše 
deklice so nastopile z dvema točkama, ki sta zahtevali obvladova-
nje dveh zelo zahtevnih rekvizitov: obroča in žoge.

Starejša dekleta pa so pokazala  obvladovanje traku in koleb-
nice. 

Obe skupini sta se zelo potrudili in sta navdušili z nastopom. 
Želim, da bi ta nastop vlil novih moči in poguma za zaključni na-
stop meseca maja, kjer bo zopet nekaj naših deklet za 3-letno zve-
stobo ritmični gimnastiki prejelo tako želene bronaste medalje. 

Iskrene čestitke našim ritmičarkam in prizadevnim trenerkam 
za čudovito prireditev. Še veliko poguma naprej! ■

Matej Kalan

17. in 24. novembra so učenci 7. a in 7. b razreda JVIZ OŠ Dobre-
polje v okviru projekta »Rastem s knjigo«, ki je namenjen motiva-
ciji za branje, obiskali knjižnico Dobrepolje. Nosilka projekta je 
Javna agencija za knjigo. 

Prijazna knjižničarka Jasmina je najprej želela izvedeti, zakaj 
učenci radi berejo in kaj radi berejo. Na podlagi njihovih interesov 
jim je priporočila kakovostno literaturo za branje. 

S pomočjo posnetkov na računalniku so učenci spoznali zgo-
dovino zapisov knjig ter knjižničarstva.

Knjižničarka Jasmina je tudi prikazala način rezervacije knjig v 
knjižnici Dobrepolje ter nekaj povedala o izposoji e-knjig.

Za zaključek so morali učenci napisati svoje misli o projektu 
»Rastem s knjigo«.

Za spodbudo k branju so vsi učenci 7. a in 7. b razreda dobili 
knjigo Damijana Šinigoja Iskanje Eve. Knjiga pripoveduje o pri-
jateljstvu preko interneta. Prišlo naj bi do srečanja Eve in Leona. 
Pri	 tem	pa	se	pojavijo	številne	težave.	Avtor	Damijan	Šinigoj	se	
je rodil leta 1964 v Novem mestu. Je pisatelj, prevajalec, urednik, 
publicist, scenarist ter jamar. ■

Učenec Gal Adamič ekipni državni prvak v mnogoboju

Rastem s knjigo

Sedmošolci JVIZ OŠ DOBREPOLJE so v okviru projekta 
»Rastem s knjigo« obiskali knjižnico Dobrepolje

Nastop učenk v ritmični  
gimnastiki v Ljubljani

V soboto, 16. januarja 2016, je bil v Ljubljani v Vojašni-
ci Edvarda Peperka težko pričakovani nastop deklet v 
ritmični gimnastiki. 



Deset mladih novinarjev, s 
katerimi sem decembra v 

Jakličevem domu preživela prije-
tno dopoldne, je mlajših od občine, 
v kateri odraščajo, me je sprelete-
lo. Čeprav so povsem običajni mla-
dostniki, večina jih ima svoj profil 
na družbenih omrežjih, radi gleda-
jo televizijo, spremljajo slovenske 
športnike in se po njih zgledujejo, 
je po kratkem razgovoru z njimi 
opaziti, da so v kraj čvrsto vpeti. 
Bolj kot njihovi vrstniki iz večjih 
mest. Živo mi opisujejo poplave iz 
let 2010 in 2014 ter tragično avto-
mobilsko nesrečo v Zagorici. Za 
trenutek se zazdi, da imam pred 
seboj deset talentov za črno kro-
niko! A med delavnico mi mimo-
grede opišejo tradicijo zobotreb-
čarstva in me popravijo pri izgo-
vorjavi »poprtníkov«. Skoraj polo-
vica jih igra inštrumente, presene-
čena v mislih preštejem med 

pogovorom z njimi. In takrat se 
spomnim, kako sem pred več kot 
15 leti z orkestrom Glasbene šole 
Grosuplje, s flavto in notami, pri-
petimi na levo roko, korakala po 
Vidmu. Tam so bile tudi godbe iz 
drugih krajev, med njimi pa je kra-
ljevala domača, dobrepoljska 
godba. Zanimivo, po tej dolini sem 
se sprehajala, še preden bi večina 
mladih novinarjev sploh prišla na 
svet, a vendar je ta kraj v tem 
vmesnem času postal povsem nji-
hov. Dolgoletna tradicija na podro-
čju inštrumentalne glasbe, kot del 
kulturne identitete občine Dobre-
polje, že klije med njimi, opazim z 
zadovoljstvom. Kasneje sem na 
spletu brskala med starimi števil-
kami Našega kraja in v februarski 
številki iz leta 1996, ki je izšla pred 
točno dvajsetimi leti, našla tale 
razmislek bralke Majde o kulturi:

»Kultura človeka obogati in pove-
čuje njegove moralne vrednote. V 
sedanji potrošniški družbi se pre-
več predajamo 'potrošniški' kultu-
ri, ki jo je precej lažje sprejemati 
(največkrat doma v stanovanju, 
brez posebnega napora) kakor 
resnično oz. tradicionalno kulturo. 
Niti na Videm v Jakličev dom ti ni 

treba! Zavedam se, da tak način 
življenja ni pravilen, saj ljudi tudi 
odtujuje.«

Se tudi vam zdi, kakor da je bila 
Majdina misel ob prihajajočem 
kulturnem prazniku izrečena vče-
raj? Članki in intervjuji, ki so pred 
vami, razkrivajo dvajsetletno 
občino skozi oči občanov, ki so 
mlajši od nje same. Res je, da še 
nimajo volilne pravice, imajo pa 
zato svoje mnenje in pogum, da 
kakšno kritiko povejo tudi naglas. 
V svojih izdelkih so se obrnili na 
kulturo, turizem in razvoj občine 
v prihodnosti. Čeprav jih v cvetu 
mladosti privlači tisoče drugih 
reči, do svojega kraja niso ravno-
dušni. Čeprav verjetno kar nekaj 
časa preživijo na družbenih omrež-
jih, niso odtujeni drug od drugega. 
Ne nazadnje so prišli v Jakličev 
dom, kot že toliko generacij pred 
njimi, ker bi radi vedeli, napisali 
ali storili nekaj več in s tem obo-
gatili sebe in svoj dom.

✎ Larisa Daugul

Uvodnik



Zakaj ste se odločili kandidirati 
za župana?
Odločitev za kandidata za župana 
ni bila lahka, saj je treba proučiti 
številne dejavnike, obenem pa 
izpostaviš svoje ime na volitvah. 
Odločil sem se, da s svojim zna-
njem, vrednotami, s sodelovanjem 
vseh, delom za skupno dobro pri-
spevam kamenček v mozaik te 
lepe in bogate občine Dobrepolje. 

Kako ste doživljali 20. obletnico 
občine?
Občinski praznik je praznik vseh 
nas, ki živimo na tem ozemlju 
občine, in prav je, da se skupaj 
poveselimo in obudimo skoraj vse, 
kar se je v 20 letih dogodilo oziro-
ma spremenilo. Veselimo se lahko 
vsake nove pridobitve, veselimo 
se lahko uspeha posameznega 
občana, veselimo se, da živimo na 
tako lepem koščku slovenskega 
ozemlja.
Občinski praznik je spomin na 
našega velikega rojaka in vizio-

narja Frana Jakliča - Podgoričana. 
Njegov vzor je tudi danes pomem-
ben ne le za kulturnike in politike, 
ampak za vse nas. Izročilo njego-
vega življenjskega opusa moramo 
razumeti tudi dandanes, je živo in 
aktualno ter vredno posnemanja. 
Prav je, da se tudi vprašamo, kaj 
so naše dolžnosti, če želimo biti 
vredni njegovega spomina.
Letošnje praznovanje je bilo zelo 
doživeto, ampak ne samo ob obi-
sku predsednika države, temveč 
glede na sam obisk in vzdušje, ki 
je bilo prisotno, ter vsebino prire-
ditve. Skratka, praznovanje leto-
šnjega občinskega praznika nam 
bo verjetno ostalo še nekaj časa v 
lepem spominu.  

Kakšno je bilo srečanje s pred-
sednikom republike Borutom 
Pahorjem?
Srečanje s predsednikom Republi-
ke Slovenije g. Borutom Pahorjem 
ob praznovanju občinskega pra-
znika mi je bilo v veliko čast in 
zadovoljen sem, da se je odzval 
povabilu. Bil je vidno zadovoljen z 
obiskom ter se ni mogel načuditi, 
kako bogata in raznolika kultura 
je v naši občini, da sega celo na 
državno raven. Dodal sem, da vča-
sih celo presegamo državno raven 
in smo na evropski. Zagotovo se 
ni treba bati za kulturo v naši 
občini v prihodnje. 

Kako vidite občino v naslednjih 
20 letih?
Prihodnost je težko napovedovati, 
saj je funkcija številnih neznank, 
lahko pa napovemo prihodnost 
občine z verjetnostjo. Občina 
Dobrepolje se bo še naprej razvi-
jala korak za korakom. Čez 20 let 
je želja: boljša, prijazna do okolja, 
prepoznavna, uspešna občina. 
Potrebno je delovanje na več 
segmentih. Pomemben je čut do 
občine oz. pripadnost, tako posa-
meznika kot skupnosti, torej dru-
štev, organizacij, podjetnikov. Pri 
tem sta pomembni povezanost in 
komunikacija. Iz čuta in pripadno-
sti sledi prepoznavnost. Imamo 
tisočere danosti, naravne, kultur-
ne in kulinarične, ki jih lahko 
predstavimo in tudi tržimo. Tu 
pride v ospredje sodelovanje. 
Treba je zdramiti vse to. Trenutno 
vidim občutek otopelosti, zaprto-
sti, negativizma. Torej je treba 
sistem pognati, ob tem pa vrniti 
prostovoljstvo, ki je pomembno za 
doseganje ciljev. V prihodnosti so 
za našo občino pomembne pred-
vsem dejavnosti, kot so kmetij-
stvo, podjetništvo in turizem.

✎ Vid Marolt
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Naš župan Janez Pavlin



Tone Šinkovec se je že v zgodnji 
mladosti pri dobrepoljskem župni-
ku začel učiti harmonike. Ko pa je 
Rafko Fabiani v njem prepoznal 
glasbeni talent, ga je leta 1961 
preusmeril v igranje harmonija, da 
bi lahko kasneje postal organist. 
1965 je Šinkovec izobraževanje 
nadaljeval pri prof. dr. Mirku 
Cudermanu, stolnem organistu, ki 
je takrat predaval glasbo na teolo-
ški fakulteti. Še istega leta je Šin-
kovec na orglah redno začel spre-
mljati bogoslužja. Svoje glasbeno 
znanje je prenesel tudi na zboro-
vsko petje in prevzel vodenje 
Mešanega pevskega zbora Iskra 
stikalni elementi. Tam je bil zapo-
slen dolgih 22 let, nato pa ubral 
samostojno podjetniško pot. Nekaj 
časa je vodil Dobrepoljski oktet in 
nato prevzel vodenje moškega 
pevskega zbora, ki se je kasneje 
preimenoval v MoPZ Rafko Fabia-
ni.

Kdaj ste začeli igrati orgle?
Orgle sem začel igrati 50 let nazaj, 
ko sem bil star deset let.

Kdo je bil vaš prvi učitelj?
Moj prvi učitelj je bil Rafko Fabia-
ni. 

Kaj vas je sploh pritegnilo, da 
ste začeli igrati orgle?
Stric, ki je tudi sam igral orgle, me 
je navdušil, pa tudi veselje do 
glasbe.

Kdaj ste začeli voditi moški in 
mešani pevski zbor?
Moški zbor sem začel voditi leta 
1974, mešani pevski zbor pa vodim 
4. leto.

Zakaj ste se odločili, da boste 
vodili ta dva zbora?
Moški zbor sem začel voditi po 
smrti Rafka Fabianija, na prigo-
varjanje pevcev. Mešani zbor pa 
na povabilo gospoda župnika, ki je 
dolga leta vodil mešani zbor in si 
je želel, da ga prevzamem jaz.

Kje vse ste že nastopali?
Nastopali smo že po celi Sloveniji, 
na raznoraznih prireditvah in tek-
movanjih in seveda pri mnogih 
bogoslužjih. Nastopali smo v Švici 
na srečanju zdomcev, pri sveti 
maši na Sv. Višarjah v Italiji ter v 
Doberdobu. Gostovali smo v Rimu, 
kjer smo nastopali v vseh znanih 
cerkvah. Gostovali smo tudi v 
Sveti deželi leta 2001, leta 2003 je 
moški zbor gostoval v Pragi, kjer 
smo nastopali v Plečnikovi cerkvi. 
Udeležili smo se tudi srečanja 
izseljencev v Stuttgartu.

✎ Rebeka Jamnik
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Glasbeno potovanje Toneta Šinkovca
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Vedno med knjigami – Jasmina Mersel Šušteršič

Pogovarjala sem se s knjižničarko 
dobrepoljske knjižnice. Zaupala mi 
je kar nekaj zanimivih podatkov o 
sebi in o naši knjižnici.

Koliko časa že delate v dobre-
poljski knjižnici?
V Mestni knjižnici Grosuplje sem 
zaposlena že dvanajsto leto. V 
enoti Dobrepolje delo bibliotekarja 
z veseljem in s predanostjo opra-
vljam že več let. Naj mimogrede 
omenim, da smo letos obeležili 12 
let delovanja knjižnice v prostorih 
Jakličevega doma.

Kaj ste študirali in zakaj ste se 
odločili, da postanete knjižni-
čarka?
Zaključila sem študij na filozofski 
fakulteti, smer bibliotekarstvo in 
sociologija. Po izobrazbi sem tako 
diplomirana bibliotekarka in pro-
fesorica sociologije. Po končani 
srednji zdravstveni šoli sem veliko 
premišljevala o svojem študiju. 
Težko se je bilo odločiti. Zanimajo 
me delovanje družbe, odnosi med 
ljudmi in seveda imam zelo rada 
knjige. Svoje otroštvo sem preži-
vela med knjigami, saj sem pre-
brala celotno domačo zbirko in z 
veseljem obiskovala šolsko knji-
žnico. Združila sem svoja zanima-
nja in se odločila za študij biblio-
tekarstva in sociologije.

Kdaj je začela delovati knjižni-
ca?
Knjižničarstvo ima tako kot drugo 
kulturno in prosvetno delovanje v 
Dobrepolju že dolgo tradicijo, saj 
je knjižnica delovala v okviru pro-
svetnih in kulturnih društev že 
pred 2. svetovno vojno pa vse do 
leta 1981, ko je postala enota 
Splošnoizobraževalne knjižnice 
Grosuplje. Svoje prostore je imela 
v starem Jakličevem domu, v stari 
šoli in v novi šoli. Kot sem že ome-
nila, je krajevna knjižnica Dobre-
polje začela delovati v prostorih 
obnovljenega Jakličevega doma 
leta 2003.

Koliko ljudi je včlanjenih v našo 
knjižnico?
V knjižnico je včlanjenih približno 
1900 posameznikov. To je za našo 
občino, ki ima približno 3900 pre-
bivalcev, zelo veliko. Seveda pa si 
želimo, da bi bilo med člani čim 
več aktivnih, torej tistih, ki knji-
žnico redno obiskujejo.

Katere dejavnosti potekajo v 
naši knjižnici? Ali bi mogoče 
kakšno še posebej priporočili?
Poleg hranjenja, urejanja in izpo-
soje gradiva knjižnica izvaja še 
mnogo drugih dejavnosti. Pred-
vsem je pomembno zagotoviti 

uporabnikom kredibilne informa-
cije ter svetovati pri pridobivanju 
in vrednotenju informacij. 
Pomembno je prisluhniti potre-
bam in željam uporabnikov. Knji-
žnica je tudi prostor navdiha, uče-
nja ter prostor srečevanj in dru-
ženj. Tako v knjižnici potekajo 
tudi številne dejavnosti, namenje-
ne druženju in kakovostnemu pre-
življanju prostega časa za različne 
ciljne skupine: pravljične urice, 
literarni večeri, potopisna in stro-
kovna predavanja, delavnice, raz-
stave … Predvsem bi našim naj-
mlajšim in njihovim staršem pri-
poročila obisk pravljičnih uric, ki 
v knjižnici potekajo vsak petek ob 
17:30, za najmlajše, stare od 2 do 
4 let, pa vsako zadnjo sredo v 
mesecu. Zelo pomembno je 
namreč, da ljubezen do knjige pri-
vzgojimo že zgodaj v otroštvu.

V katerem obdobju je dejavnosti 
več?
Različne dejavnosti potekajo v 
knjižnici čez celo leto. Tako imamo 
v času počitnic tudi ustvarjalne 
počitniške delavnice. Zagotovo pa 
je obisk knjižnice v poletnem času 
malo manjši, saj se ljudje veliko 
zadržujejo tudi zunaj, gredo na 
počitnice. Opaziti pa je, da si veli-
ko ljudi izposodi gradivo tudi za 
počitniško branje.
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Na naši osnovni šoli delujeta dve fol-
klorni skupini. V starejši so učenci 
stari od 11 do 15 let, v mlajši pa od 7 
do 10 let. Vodijo ju Majda Blatnik, 
Mateja Hočevar in Martina Prhaj. Sle-
dnji sta s to dejavnostjo tudi začeli, in 
sicer leta 2001 na podružnični šoli 
Ponikve. Leta 2006 je bila ustanovlje-
na starejša skupina na OŠ Dobrepolje, 
dve leti pozneje pa tudi mlajša. Danes 
skupaj štejeta približno 70 članov. Obe 
skupini sta hitro postali uspešni in se 
udeleževali številnih prireditev. 

Sama sem članica starejše skupine in 
sem ponosna, da nastopamo ne le na 
vseh kulturnih prireditvah v domačem 
kraju, temveč smo prisotni tako na 
državnih kot tudi na mednarodnih sre-
čanjih. Državnih srečanj se je starejša 
folklorna skupina udeležila kar šest-
krat, letos na gregorjevo pa smo bili 
povabljeni na mednarodno revialno 
srečanje v Rogaški Slatini. Še posebej 
uspešno je bilo leto 2011, ko je folklor-
na skupina nastopila na festivalu Lent 
v Mariboru in med 25 državami sveta 
predstavljala Slovenijo na mednaro-
dnem festivalu v Turčiji. Sodelovala je 
tudi pri treh radijskih oddajah in 
nastanku zgoščenke.  

Velikokrat v knjižnici opazimo 
zanimive razstave. Katera raz-
stava bo naslednja?
Knjižnica nudi tudi razstavni pro-
stor, tako da imamo ves čas različ-
ne tematske razstave. Vse do 
konca lanskega leta so bile tu raz-
stavljene stare razglednice. V pro-
jektu zbiranja razglednic z dobre-
poljskim motivom je bilo zbranih 

več sto razglednic. Najstarejša pri-
haja iz leta 1894. Pri pripravi raz-
stav veliko sodelujemo tudi z Jav-
nim skladom za kulturne dejavno-
sti, izpostava Ivančna Gorica. 
Prednost pa zagotovo dajemo 
ustvarjalcem lokalne skupnosti. 
Tako povabim vse, ki bi želeli 
predstaviti svoja umetniška dela, 
da se dogovorite za razstavo v 

knjižnici. V januarju so razstavlje-
na likovna dela umetnice Adele 
Margite Petan.

Najlepša hvala za pogovor in 
informacije, ki ste nam jih zau-
pali.

✎ Tjaša Grandovec

Za vsak nastop veliko vadimo in se 
zelo potrudimo. Še posebej veliko dela 
imamo, kadar uvedemo novo odrsko 
postavitev. Mentorici Martina in Majda 
s tem, da jo ustvarita, in otroci, da se 
vsega naučimo. Za nastop se potrudi-
mo tudi s frizurami in oblekami. Zares 
je veliko dela, vendar je temu primerno 
za nas poskrbljeno, kamor koli pride-
mo. Edino v domači občini nas včasih 
malo spregledajo. Na proslavo ob 
20-letnici občine smo prišli skoraj uro 
in pol pred začetkom in ta čas z izjemo 
kratkih vaj na odru preživeli v prosto-
rih glasbene šole. Prav tam smo tudi 
čakali pred in po nastopu. Ves ta čas 
smo dobili le vodo, proslave pa razen 

Folklorna skupina OŠ Dobrepolje
svojega nastopa nismo videli. Ne le 
folklorna skupina, ampak vsi nastopa-
joči osnovnošolci, od katerih se je 
pravzaprav veliko pričakovalo. Seveda 
je razumljivo, da so imeli zaposleni v 
občini ogromno dela, sploh zaradi obi-
ska številnih visokih gostov, vendar 
jih gotovo »ne bi bilo konec«, če bi tudi 
nastopajoči otroci dobili malico in pro-
stor v dvorani. Do zdaj smo bili toliko 
razumevanja deležni povsod, kjer koli 
smo nastopali. Vendar nas to ne bo 
zmotilo in še naprej se bomo trudili, da 
bi čim bolje izvedli vsak nastop pose-
bej in dosegli zastavljene cilje.

✎ Sara Blatnik
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Verjetno se vsak od nas spomni kakšne 
pravljice, ki so nam jo brali v otroštvu. 
Čeprav je od takrat minilo veliko let, 
pa se še vedno večina spominja naših 
najljubših pravljic. Nekateri imate že 
svoje otroke ali vnuke, katerim lahko 
berete in pripovedujete pravljice ter 
hkrati obujate spomine na čase svoje-
ga otroštva. Ker pa me je zanimalo, 
katere so bile med otroci najbolj prilju-
bljene pravljice v preteklem letu, sem 
o tem povprašala knjižničarko Jasmi-
no. Rezultat me je kar malo presenetil. 
Z leti so otrokom še vedno všeč iste 
pravljice, mnogih se še spomnim, kako 
so mi jih starši prebirali ob večerih.

Muca Copatarica, otroci smo se zara-
di te pravljice vedno bali za svoje copa-
te in druge reči, zato smo jih vedno 
skrbno pospravljali. A na žalost naših 
staršev smo tudi to pravljico nekoč 
prerastli in nehali pospravljati stvari. 
Starši večine najstnikov bi bili res 
veseli, če bi obstajala Copatarica, ki bi 
nam odnesla copate, zraven pa še 
mobilne telefone in računalnik. Potem 
bi jih mogoče končno poslušali in 
pospravili sobo …

Ena izmed še vedno priljubljenih pra-
vljic je Mojca Pokrajculja. Še predobro 
se spomnim, kako so nam jo v vrtcu 
prebirale vzgojiteljice. In vedno se nam 
je smilil ubogi zajček, ki so ga zaradi 
požrešne lisice izgnali. Po vseh teh 
letih, od kar že obstaja, pa se otrokom 
še vedno zdi zanimiva! To je dokaz, da 
Mojca Pokrajculja spada med kakovo-
stnejše pravljice, saj se bere že toliko 
let.

Pekarna Mišmaš, prijazen pek Mišmaš 
peče najboljši kruh od blizu in daleč. A 
pri peki si pomaga s skrivnostjo. Poma-
gajo mu miši. Ljudem je bil kruh všeč, 
dokler niso izvedeli, da Mišmašu pri 
peki pomagajo miši. Kruh in druge 
dobrote jim kar naenkrat niso več 
teknili, čeprav so jih imeli prej tako 
zelo radi. Kako pogosto se nam zgodi, 
da smo povsem navdušeni nad določe-
no hrano, ko pa izvemo sestavine, 
postane nekaj čisto drugega. Zaradi 
ene same sestavine, ki nam ni najbolj 
všeč, nam ni več všeč celotna jed. Pa 
ni tako le pri jedeh … tako je tudi pri 
ljudeh, krajih in drugod.

Pet najbolj priljubljenih pravljic v letu 2015

Nodi, priljubljene pravljice. Čeprav mi 
osebno niso bile nikoli pretirano všeč, 
so za večino otrok te pravljice pravi 
magnet. Komaj čakajo čas za spanje, 
da bodo končno slišali novo Nodijevo 
dogodivščino. Kmalu pa so prišle še 
risanke o Nodiju in Mestu igrač. Tako 
je priljubljenost njegovih pravljic še 
bolj narastla. Nodijeve risanke pa 
gleda dandanes staro in mlado. 

Med otroki pa je v zadnjih letih posta-
la popularna tudi pravljica o Zverjašč-
ku. Pravljica je bila pravi svetovni 
uspeh in je prevedena v več kot 40 jezi-
kov. Otroke pri pravljici pritegnejo 
njene izrazito barvite ilustracije. Sama 
te pravljice ne poznam najbolje, saj je 
izšla, ko sem bila na nek način že »pre-
stara« zanjo.

Verjetno je marsikdo ob pregledu pra-
vljic pomislil na svoje otroštvo, na 
svoje otroke ali vnuke. Starši in stari 
starši ste morda dobili nekaj idej, s 
katerimi pravljicami polepšati otroške 
večere. Zima bo še dolga in vam bo 
zagotovo ponudila dovolj časa, da 
otrokom polepšate kakšen večer s 
katero izmed teh pravljic. 

✎ Špela Nose
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Po zanimivi poti Dobrepolja

Dobrepolje je občina, ki leži južno 
od Ljubljane. Je območje, kjer se 
pojavlja ogromno naravnih zname-
nitosti in pojavov. 

Zelo pomembna in skoraj glavna 
zanimivost Dobrepolja je Podpeška 
jama. Znamenitost Podpeške jame 
je, da v njej prebiva človeška ribica. 
V njej je bil posnet film, širi pa se 
tudi zgodba o kipu žene, ki je oka-
menela, ker je šla prat na sveti 
večer. Podpeška jama ob večjih 
nalivih tudi poplavlja. Nedolgo 
nazaj smo imeli močne poplave, 
kjer je bil poplavljen večji del Dobre-
polja.

Druga dokaj pomembna znameni-
tost je Lipov gaj, ki je v Zdenski 
vasi, ob cerkvi svetega Antona 
Padovanskega. Zanimivost cerkve 
sv. Antona Padovanskega je tudi 
njena poslikava. V senci Lipovega 
gaja je že nekdaj potekal semenj, na 
katerem so kmetje od blizu in daleč 
kupovali in prodajali svojo živino. 
Danes se je spomin na semanji dan 
ohranil na tiho nedeljo. Takrat 
postavijo stojnice z butarami, oljka-
mi in velikonočnimi dobrotami.

Iz Dobrepolja izhaja tudi veliko 
pomembnih mož. Med njimi sta 
brata France in Tone Kralj, ki sta 
delovala na umetniškem področju. 
Tone je bil slikar, ki je največ delo-
val na Primorskem, kjer je poslika-
val cerkve. Ilustriral je zelo pozna-
no zgodbo Martin Krpan, njegova 
dela pa so razstavljena v Kostanje-
vici. France je bil kipar.

Pomemben mož Dobrepolja je bil 
tudi Podgoričan Fran Jaklič. V 
Dobrepolju je ustanovil bralno dru-
štvo, ki je bilo središče izobraže-
valnega, gospodarskega in politič-
nega dela. Ob podpori Janeza 
Evangelista Kreka je ustanovil 
istega leta tudi prvo vaško posojil-

nico na Slovenskem, nekaj let 
kasneje pa še kmetijsko društvo, 
mlekarno in sirarno, živinorejsko 
zadrugo, izobraževalno društvo in 
katoliško učiteljsko društvo. Bil je 
ustanovni član Gospodarske zveze 
kreditnih in blagovnih zadrug, pre-
hodnice Zadružne zveze v Ljublja-
ni. Fran Jaklič je rad tudi pisal. 
Največ o kmečkem in vaškem 
življenju, zlasti o posebnežih. Pre-
poznamo ga po psevdonimu Pod-
goričan, ki ga je uporabljal najpo-
gosteje. V Slovenskem učitelju je 
objavljal ocene in kritike, ohranje-
ni pa so tudi njegovi zapiski in 
pisma.

✎ Barbara Volek

Notranjost Podpeške jame Podpeška bab'ca
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Notranjost cerkve sv. Florijana v Ponikvah z zlatimi baročnimi oltarji

Jakličev dom na Vidmu in spomenik padlim  
v 1. svetovni vojni (delo Franceta Kralja)

Kip Toneta in Franceta Kralja  
v Zagorici

Potok Rašca

Etnološka zbirka "Živimo z ljudskim izročilom"

Nagrobnik družine Drobnič  
na Vidmu, delo Franceta Kralja

Občinski trg s cerkvijo Sv. Križa

Lipov gaj na Zdenski rebri
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Jana Jakič

20.	maj	 je	dan,	ko	se	 je	rodil	Anton	Janša	
(1734−1773), ki je poznan kot začetnik mo-
dernega čebelarstva in eden takratnih naj-
boljših poznavalcev čebel. Bil je prvi učitelj 
modernega čebelarstva na svetu, saj ga je 
že cesarica Marija Terezija imenovala za 
stalnega učitelja čebelarstva na novi čebe-
larski šoli na Dunaju.

V petek, 22. 1. 2016, ob 9.30 sta nas na 
Vidmu pred občinsko stavbo v okviru pro-
jekta	SVETOVNI	DAN	ČEBEL	ZDRUŽUJE	
SLOVENCE IN POVEZUJE SVET obiskala 
predsednik	ČZS	g.	Boštjan	Noč	in	g.	Anton	
Koželj, ki sta se pripeljala s prepoznavnim 
vozilom,	da	bi	 informirala	prisotne	o	po-
budi, da se 20. maj razglasi za svetovni dan 
čebel.

Poleg čebelarjev so se dogodka udeležili 
še: z občine g. Zvone Gosar, oba  župnika, 
g. Franc Škulj in g. Marinko Bilandžić, vr-
tčevski otroci z go. Marijo Žnidaršič,  eko-
šolarji z go. Dušico Hočevar in Martino 
Perhaj, g. Lado Žibert iz Kulturnega dru-
štva Dobrepolje, aktiv kmečkih žena z go. 
Nado Lunder in iz  turističnega društva g. 
Jani Štrubelj. 

Za	 vse	 informacije	 smo	 vam	 do-
segljivi na ELEKTRONSKI POŠTI:  
cd.dobrepolje@gmail.com ali Facebook 
strani: Čebelarsko društvo Dobrepolje. ■

Ali ste vedeli, da …

✿ Čebela mora za kilogram medu obiskati kar 4 milijone cvetov in preleteti 
štirikratno razdaljo okoli sveta.

✿	 Čebele oprašujejo kar 170.000 vrst rastlin.

✿ Brez čebel ne bi bilo toliko vrst sadja in zelenjave ter tako lepih barv na 
travniku.

✿ Kranjska čebela (ali kranjska sivka) je avtohtona slovenska čebelja rasa na 
svetu.

✿ Čebelja družina je tako velika kot majhno mesto. V njej živi od 30.000 do 
60.000 čebel.

✿ Čebelja matica je edina, ki leže jajčeca. Dnevno izleže tudi do 2.000 jajčec.

Ekošolarji in vrtčevski otroci Predsednik ČZS g. Boštjan Noč, Anton Koželj, nekdanji predsednik 
Čebelarskega društva Dobrepolje g. Jože Pugelj in naš novi predsednik 
g. Robert Cimerman

20. maj, svetovni dan čebel
Čebelarska zveza Slovenije, ob podpori Republike Slovenije, Organizaciji združenih na-
rodov (OZN) predlaga, da 20. maj postane SVETOVNI DAN ČEBEL. V okviru prizadevanj 
za zaščito čebel in čebelarstva ima pomembno mesto ozaveščanje o pomenu čebel in 
čebeljih pridelkov. 

Fo
to

: 
Fr

an
ci

 N
ov

ak



18 Naš kraj ■ januar 2016••• Iz društev •••

Nada Lunder, foto: Iztok Ilich

To nesnovno kulturno dediščino 
so predstavile predstavnice osmih 
skupin gospodinj, nosilk, ki so pod 
enoto Priprava poprtnikov eviden-
tirane v Registru žive dediščine. 
Skupine nosilk so zastopale: Majda 
Tekavec (velikolaški kraji in Dobre-
polje), Marija Turk (Loški Potok), 
Marinka	Vesel	(Ribniška	dolina),	Ana	
Zakrajšek (Loška dolina in Babno 

Polje), Slavka Legan (Žužemberk), 
Lili Mahne (Cerknica), Nataša Rotar 
(Dolsko), Nada Brvar (Svibno z oko-
lico Radeč). Predstavitev poprtnikov 
so s koledniško in z ljudsko pesmijo 
spremljali ljudski pevci iz Boštanja na 
Dolenjskem. Po uvodnem pozdravu 
in nagovoru predsednika državnega 
zbora dr. Milana Brgleza, ki je posebej 
pozdravil tako članice zavoda Parnas 
kot tudi ljudske pevce iz Boštanja, je 
spregovorila Metka Starič, predstav-

Predstavitev poprtnikov v državnem zboru
V preddverju velike dvorane državnega zbora je v sredo, 6. januarja 2016, v organizaciji zavoda Parnas potekala 
predstavitev dediščine priprave poprtnikov. 

nica zavoda Parnas. Predstavila je ta element 
nesnovne kulturne dediščine, ki je od leta 2013 
vpisan v Register žive dediščine, v letu 2015 pa 
je bila oddana pobuda za razglasitev te nesnovne 
kulturne dediščine za živo mojstrovino državne-
ga pomena. Nato je vsaka od predstavnic skupin 
nagovorila prisotne in predstavila svoj poprtnik. 
Sledil je razrez poprtnikov za pokušino. Na koncu 
smo predsedniku državnega zbora, Miranu Br-
glezu, izročili darila; zgoščenko ljudskih pevcev 
iz Boštanja je podaril Marjan Možic, dobrepoljski 
poprtnik pa Nada Lunder.

Priprava poprtnikov izvira iz tradicije kruhov, 
ki so morali kot glavna obredna jed stati na mizi 
od božiča do svetih treh kraljev. Sedaj gospodinje 
pečejo poprtnik v obliki hlebca s testenimi okra-
ski največkrat pred svetimi tremi kralji. ■

Nada Lunder

Konec novembra je na knjižnem sejmu v Ljubljani 
svojo novo knjigo Štruklji predstavljal dr. Boris Ku-
har, ki je priznano ime s področja kulinarične etno-
logije. V knjigi je zbranih sto receptov in med njimi 
so tudi dobrepoljski velikonočni ajdovi štruklji.

Na povabilo dr. Kuharja sem ob predstavitvi knji-
ge obiskovalcem knjižnega sejma pokazala pripra-
vo velikonočnih ajdovih štrukljev in orehovih štru-
keljčkov. Velikonočni ajdovi štruklji so poželi veliko 
zanimanja med obiskovalci, saj jih je večina prvič 
poizkusila. ■

Predstavitev velikonočnih ajdovih štrukljev na knjižnem sejmu
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Patricija Kastelic, Študentski klub GROŠ

Tako je našim članom skozi celo leto na 
voljo ogromno ugodnosti. Ponujamo jim 
subvencionirane karte za mesečne vadbe 
v vadbenih centrih, subvencionirane bone 
za prehrano, popust na servis in nakup ra-
čunalniške	opreme,	na	kozmetične	in	fri-
zerske	storitve,	na	kopiranje	 in	 fotografi-
ranje za dokumente in popust na članstvo 
v knjižnici. 

V GROŠ-u smo novo leto zaključili tako, 
kot se za študente spodobi. Praznovali in 
zabavali smo se v Novem Sadu, mestu za-
bave,	festivalov	in	kulinarike.	Preživeli	smo	
večer v družbi domačinov in ob lokalni 
kulinariki, naslednji dan smo spoznavali 
znamenitosti mesta in nočnega življenja, 
novo leto pa smo nekateri pričakali v eni 
izmed tamkajšnjih diskotek, spet drugi 
pa na prostem v samem središču mesta. 
Odpravili smo se na predbožični izlet na 
avstrijsko Koroško in si ogledali Beljak, 
Velden in praznično okrašen Celovec. 26. 
decembra smo se v sodelovanju s Planin-
skim društvom Grosuplje odpravili na 
nočni pohod z baklami na Magdalensko 
goro, kjer sta nas čakala postrežba s kuha-
nim vinom in ognjemet. 27. decembra pa 
smo bili v lokalnem okolju prisotni še na 
prednovoletnem etno koncertu. Vokalna 
skupina Elum iz Postojne nas je popeljala 
skozi prijetno glasbeno potepanje. 

Čeprav nam je januar naklonil zelo malo 
snega, smo bili v Študentskem klubu GROŠ 
zimski v pravem pomenu besede. Za nami 
je ski opening, ki smo ga preživeli v druž-

ŠK Groš aktivno izpolnjuje novoletne zaobljube
Novo leto je že daleč za nami in zagotovo smo že vsi pozabili na novoletne zaobljube, za katere smo bili prepričani, 
da jih bomo tokrat resnično upoštevali. V Študentskem klubu GROŠ vsem članom pomagamo, da bi jim bilo nekoli-
ko lažje pri izpolnjevanju teh obljub. 

bi več tisoč študentov iz cele Evrope na 
francoskem	smučišču	Val	Thorens.	Pono-
vili smo tudi že tradicionalna enodnevna 
smučanja na znanih avstrijskih smučiščih. 
V januarju smo 50 smučarjev odpeljali v 
Bad	 Kleinkirchheim,	 februarja	 pa	 še	 na	
smučišči Turracher Höhe in Gerlitzen. Na 
začetku marca pa nas je čakalo še zadnje 
smučanje v letošnjem sklopu enodnevnih 
smučanj, in sicer na smučišče Katschberg. 
Da je bilo zimsko vzdušje na vrhuncu, smo 
se GROŠ-evci konec januarja odpravili na 
strateško igro paintball, ki je letnemu času 
primerno potekala kar v snegu. Februarja 
smo svoje člane odpeljali še na adrenalin-
sko nočno sankanje z Velike planine.

Tudi v naših prostorih se je začelo do-
dobra dogajati. Pa ne mislimo samo na 
zabave, ki jih med konci tedna organizira-
jo v spodnjem nadstropju GROŠ-a, in na 
kavice, ki nam jih po novem strežejo tudi 
v	dnevnem	baru	Cafe	Lounge	Club	GROŠ.	
Mislimo predvsem na dogajanje, ki se ga 
lahko udeležujete v naših prostorih na In-
dustrijski c. 1g v Grosuplju. Po novem je 
v Študentskem klubu GROŠ ena nedelja v 
mesecu rezervirana za eksotična potova-
nja. In to kar z domačega stola! Seveda go-
vorim o potopisnih predavanjih, za katere 

se trudimo, da bi pri nas postala stalnica. 
Spoznali	smo	že	nebeški	Tenerife,	ki	nam	
ga je predstavil Izidor Furjan, z nahrb-
tnikom smo s Tadejo Skubic potovali po 
Vietnamu in Tajski, Klavdija Hočevar pa 
nam	je	predstavila	poletno	delo	v	ZDA	in	
Veliki kanjon. V prihodnje sledi še mnogo 
zanimivih destinacij in avanturističnih po-
tepanj, tako da ste vljudno vabljeni, da se 
nam pridružite. V januarju je pri nas pote-
kal tudi cikel predavanj Mladi za skupnost, 
ki ga je organiziralo društvo Preplet. 

Nismo pa pozabili niti na dobrodelnost 
in pomoč nekaterim našim članom. V me-
secu marcu že tradicionalno pridejo na 
vrsto GROŠ-eve mamice in očki, socialni 
projekt, pri katerem mladim staršem po-
darjamo vrednostne bone za otroško trgo-
vino v Grosuplju. Projekt bomo simbolno 
zaključili 8. marca, na dan žena. 

V Študentskem klubu GROŠ smo aktivni 
čez celo leto in tako za svoje člane kot tudi 
druge pripravljamo vedno nove dejavnosti 
in dogodke. Na dogodke se lahko prijavite 
na uradnih urah ali preko e-pošte. Za več 
informacij	in	novic	spremljajte	naš	uradni	
FB profil: Študentski klub GROŠ ali našo 
spletno stran: www.klub-gros.com. 

Groševcu ni nikoli dolgčas! ■

"Spodbude prihajajo od 

zunaj, spoznanja od znotraj, 

a le, ko oboje sovpade, 

dobimo razvoj." 

(Seneka)

"Izobražen je tisti človek, ki 

ve, kje bo našel tisto,  

česar ne ve."

(Georg Simmel)
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Judita Boštjančič, TD Dobrepolje

Z Vidma se bomo popeljali do Grosuplja in 
od tam na avtocesto, ki nas bo spremljala 
do Postojne, kjer bo prvi postanek za kavi-
co in WC. Po 30 minutah se bomo preselili 
na staro magistralno cesto, ki nas bo vodila 
mimo Hrenovic (župna cerkev sv. Martina, 
imenovana tudi Fara, je poslikavo Toneta 
Kralja dobila v letih 1942/43), če bo ob vr-
nitvi dovolj časa, si jo bomo ogledali.

Ko bomo v bližini kraja Hruševje, se 
bomo spomnili ilustracije Toneta Kralja 
in zgodbe o Martinu Krpanu, ki jo mnogi 
umeščajo v ta prostor. Leta 1954 je Tone 
Kralj oblikoval nepozabne ilustracije o 
Martinu Krpanu. Peljali se bomo skozi 
Razdrto (tu je bila znamenita gostilna Pri 
Klinčarju), skozi Senožeče, Divačo, Lokev 
(župna cerkev sv. Mihaela, kjer so poslika-
ve Toneta Kralja iz 1942/43), Bazovico in 
vse do kraja Katinare nad Trstom. Ustavili 
se bomo v bližini cerkve Presvete Trojice iz 
1783, ki jo je naš Tone Kralj v celoti poslikal 
že leta 1931 (slika levo).  

Poleg slike Presvete Trojice na glavnem 
oltarju in štirih evangelistov na stropu 
obdaja ta božji hram še 14 slik križevega 

pota. Načrte za poslikavo katinarske cerkve 
je po naročilu tedanjega župnika Leilerja 
izdelal Tone Kralj. Zadnji slovenski župnik 
Anton	Žužek	v	Katinari	pa	je	bil	tisti,	ki	je	
dal	freske	Toneta	Kralja	obnoviti,	kar	mu	je	
imenitno uspelo.

Kraj Katinara se prvič omenja l. 1346, 
ime je latinskega izvora in izhaja iz bese-
de cattinus, ki pomeni leska. Naselje se je 
razvilo	ob	furmanski	cesti,	ki	je	povezovala	
naše kraje s Trstom, po kateri so hodile tudi 
naše jajčarice, imenovane tudi »potovke«.

Iz Katinare se bomo premaknili v 15 mi-
nut oddaljen predel okolice Trsta, močno 
povezan s slovenstvom, imenovan sv. Ivan. 
Na začetku leta 1308 je bila cerkvica posve-
čena tržaškemu mučencu sv. Pelagiju, v 17. 
stol. so jo poimenovali po sv. Janezu Ob-
glavljenemu oz. po sv. Ivanu. Kraj in cer-
kev ležita pod Kraškim robom nad Trstom, 
kjer je veliko izvirov vode in kjer se rojeva 
največji vodotok Potok, ki je s pitno vodo 
oskrboval Trst od Rimljanov dalje (akve-
dat). Sv. Ivan se ponaša z dolgo in bogato 
zgodovino prosvetnega življenja, ki se je 
odvijalo predvsem v narodnem domu do 
l.	 1921,	ko	so	ga	požgali	 fašisti.	Osnovna	
šola, srednje slovenske šole in nekaj časa 

celo učiteljišče so veliko prispevali k omiki 
slovenstva.

Naš postanek pri sv. Ivanu bo vezan na 
ogled kapele šolskih sester, kjer v samo-
stanu s slovenskim dekliškim zavodom 
predstavljajo bogato zgodbo o delovanju 
in umetniškem ustvarjanju Toneta Kralja. 
V tej kapeli je naslikal slike (Brezmadežna, 
Srce	 Jezusovo,	Sv.	 Jožef),	uredil	kapelo	v	
celoti (oltar, bralni pult, spovednico, okna, 
vrata, klopi, svetilke, monštranco, klju-
ke ...), skratka vse, kar bomo videli, in s tem 
dokazal izjemno širino ustvarjanja.

Po ogledu kapele pri sv. Ivanu se bomo 
zapeljali v Trst do največjega trga (Trg 
Unità) in najprej poiskali dobro kavarno, 
kjer si boste na lastne stroške privoščili do-
bro kavo ali kaj drugega, iz popotne torbe 
pa vzeli kaj dobrega za pozno malico, časa 
bo 30 minut. 

Sledi ogled Terezijanske četrti Trsta 
(Novo mesto) v povezavi z delovanjem 
Slovencev, z zapuščino Slovencev, zgod-
bami, povezanimi s Slovenci, in drugimi 
zanimivostmi tega dela mesta. Za ogled 
četrti si bomo vzeli dve uri. Zaključili 
bomo na Trgu Oberdan, od koder se bomo 
zapeljali z najstarejšim tramvajem v Evropi 
(slika desno) do Opčin, kjer bo na nas ča-
kal avtobus. Odpeljali se bomo na popol-
dansko kosilo. Strošek kosila plačate sami. 
Poskrbeli bomo za rezervacijo in ugodno 
ponudbo. 

Po kosilu bomo ob poti proti domu po-
gledali izstopajoče zanimivosti, imeli krajši 
postanek za okrepitev in sprostitev ter tako 
pot pripeljali proti domu.

Prevoz, vodenje in organizacija znaša-
jo 15 € na osebo, če bo zbranih več kot 40 
oseb. 

Prijave in vplačila sprejema TD Dobre-
polje na tel. št.: 041/96 28 23 in na e-pošti 
td.dobrepolje@gmail.com ter vsako sobo-
to 9h–11h v TIC-u na Vidmu. Prijaviti se je 
možno do 10. aprila. Sedeži na avtobusu se 
bodo polnili na osnovi prijav in vplačil. 

Potrudili se bomo, da vas ne bomo raz-
očarali. ■

Enodnevni pomladni izlet na Tržaško

Izlet na Tržaško bo posvečen našemu rojaku, umetniku Tonetu Kralju, ki je poslikal na desetine cerkva na Primor-
skem in Tržaškem. Kot Dobrepoljci moramo biti ponosni na svojega rojaka, zato je prav, da v živo spoznavamo in 
občudujemo njegove umetnine, ki so najbolj dostopne prav v navedenih cerkvah. S polno udeležbo boste ta odnos 
do našega umetnika potrdili.

V okviru letnega načrta TD 
Dobrepolje bomo v letu 2016 

organizirali dva izleta:

16. aprila po poteh 
ustvarjanja Toneta Kralja 

na Tržaško 
in

10. septembra po poteh 
Jerneja Pečnika na 

Dolenjsko.

Odhod avtobusa na oba izleta bo ob 
6.30 z avtobusne postaje na Vidmu, 

vrnitev bo ob 20. uri na Videm.
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Judita Boštjančič, TD Dobrepolje

Tekaška preizkušnja na 500 dolžinskih in 
90 višinskih metrih bo v soboto, 23. apri-
la 2016, od 9.30 dalje. Na osnovi vrstnega 
reda prijav bo tudi vrstni red starta pri-
javljenih tekmovalcev. Vsaki dve minuti 
bo startal nov tekač, ki se bo na osnovi 
predhodno znanih časovnih limitov sam 
odločil, kateri lesk medalje želi doseči. 
Tisti, ki bo dosegel rekord proge, bo po-
leg zlate medalje prejel še »zlati nojšček« 
in vpis na posebno mesto najhitrejših, ki 
bo stalno na ogledu v gostišču Pizzerija 
Adam.	 Starostnih	 kategorij	 ni,	 časovni	
limiti bodo za ženske prizanesljivejši kot 
za moške. Vsak teče na lastno odgovor-
nost. 

Prizorišče tekmovanja bo v neposre-
dni	bližini	gostišča	Pizzerija	Adam,	kjer	
je postavljen kažipot. Pot je markirana in 
očiščena. 

Prijave bodo potekale od 1. marca do 
20. aprila 2016 na naslov: TD Dobrepo-
lje, Videm 35, 1312 Videm - Dobrepolje, 
tel.: 041 96 28 23, e-pošta: td.dobrepolje@
gmail.com.

V naslednji številki časopisa sledijo 
podrobnejša navodila in napotki.

V sklopu teka, Lova na »ponikovskega 
zmajčka«, bo potekal vzporedno tretji del 
projekta − oblikovanje in priprava na iz-
dajo pravljice o »ponikovskem zmajčku«, 
ki je imel svoje domovanje v skrivnostnih 

jamah ponikalnice Rašce, v nenavadni 
jami Pekel (Kajžerski pekel) in na kamni-
tem »zmajevem gnezdu« blizu Rajturna. 
Mladi, dobri in simpatični zmajček z 
Ljubljanskega barja se je izgubil staršem 
in je nehote zašel v naše kraje. Za svoje 
preživetje je moral marsikaj narediti, zla-
sti težko je bilo pri iskanju hrane. Sam od 
sebe se je naučil plavati, potapljati, teči 
in leteti. Na osnovi teh vrlin je preživel. 
Kot večina zmajev je bil tudi naš travnato 
zelene barve.

V TD Dobrepolje si želimo, da bi 
ustvarjalni dobrepoljski otroci po lastni 
zamisli oblikovali »ponikovskega zmajč-
ka«, upoštevajoč navedene značilnosti, ki 
odsevajo mladost, dobroto, prijaznost in 
sposobnost tega našega mladega bitja.

Tek na Rajturn – lov na »ponikovskega zmajčka«

TD Dobrepolje v sodelovanju s Športnim društvom Dobrepolje organizira novo tekaško prireditev v Ponikvah, 
poimenovano »LOV NA PONIKOVSKEGA ZMAJČKA«.

V današnjem glasilu Naš kraj 
odpiramo možnost sodelovanja 
OTROKOM IZ VRTCA IN 
UČENCEM DOBREPOLJSKE 
OSNOVNE ŠOLE, da po svoji 
zamisli oblikujejo »našega 
zmajčka«, ki nam bo v ponos.

Izdelke lahko oddate po pošti do 31. 
marca 2016 na naslov: TD Dobrepolje, 
Videm 35, 1312 Videm - Dobrepolje.

Predloge bo pregledala komisija. 
Izbrali bodo tri najboljše izdelke, 
ki bodo nagrajeni s praktičnimi 
nagradami.

O vsem, kar se bo dogajalo v zvezi s 
projektom »PONIKOVSKI ZMAJČEK«, 
boste pravočasno obveščeni.

»Korajžo v roke, izgubiti nimate kaj, 
lahko veliko pridobite.«

V spomladanskem času 2016 bo Zavod za gozdove organiziral tečaj Varno 

delo s traktorjem. Tečaj je enodneven in je brezplačen. Organiziran bo v 

občini Velike Lašče, če bo več interesentov, mogoče v občini Dobrepolje. Vse, 

ki bi se radi udeležili tega tečaja, prosimo, da se obrnete na svojega revirnega 

gozdarja	ali	pokličete	na	telefonsko	številko:	7807 032. 

Vabljeni!

"Soba brez knjig je podobna 

telesu brez duše."  

(Ciceron)

"Knjige moramo prav tako 

pazljivo in strastno prebirati, 

kakor so jih pazljivo in strastno 

napisali." (George Elliot)
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Besedilo in fotografije: Maja Pečjak

Sveti	Štefan	je	krščanski	svetnik,	ki	je	imel	
čudežno moč. Z znamenjem križa je div-
jega konja ukrotil, da je pokleknil predenj. 
Tako je popolnoma nadomestil svojega 
poganskega prednika in v očeh ljudstva 
prevzel zavezništvo nad konji in drugimi 
živalmi.	Od	takrat	svetega	Štefana	častimo	

kot zavetnika konj, konjarjev in kočijažev.
Blagoslova konj v Strugah se je letos 

udeležilo kar 29 konjenikov in pa tudi 
nekaj ljubiteljev konj. Vsak udeleženec je 
simbolično prejel sol in kruh za svojega 
konja in pa iz lesa izrezane spominske 
medalje.

Po opravljenem blagoslovu sta sledila 
še pogostitev in družabno srečanje. ■

Blagoslov konj v Strugah
V Strugah smo 26. 12. 2015, na dan sv. Štefana, organizirali blagoslov konj. 

KINOLOŠKO DRUŠTVO GROSUPLJE

p. p. 003, 1290 Grosuplje, www.kd-grosuplje.si

Datum in ura Dogodek in predavatelj Lokacija Organizator

Sreda, 17. februar 2016, ob 
19. uri

»VPLIV PREHRANE NA 
RAZVOJ IN ZDRAVJE PSA« 
− predavatelj bo Marjan 
Kastelic, dr. vet. med.

Družbeni dom v Grosupljem, 
Taborska 2, Grosuplje

Kinološko društvo Grosuplje 
− še zadnji   vpis na tečaje 
šolanja psov − vstop prost

Sreda, 24. februar 2016, ob 
19. uri 

»PSI – ALI JIH RAZUMEMO« 
− predavatelj bo Branko Puš 
– strokovnjak za šolanje psov

Družbeni dom v Grosupljem, 
Taborska 2, Grosuplje

Kinološko društvo Grosuplje 
− vstop prost

"Daj vsakemu dnevu možnost, da bo najlepši dan  

v tvojem življenju." (Mark Twain)
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Tomaž Strnad

Zavetnik	konj	sveti	Štefan	je	tudi	letos	pri-
vabil veliko število konj na blagoslov, ki je 
bil na Vidmu 26. decembra 2015. Udeležilo 
se ga je 18 jahačev. Vsak udeleženec je do-
bil rozeto kot spominek na blagoslov, toplo 
malico in pijačo. Za goste je bilo poskrblje-
no tudi s toplim okrepčilom.

Konjeniška sekcija TD Podgora se za-
hvaljuje vsem delavcem, gasilskemu dru-
štvu Videm, gospodu županu, gospodu 
župniku in ministrantom za blagoslov.

Lep konjeniški pozdrav in srečno. ■

Blagoslov konj v kraju Videm 2015
Kot že tradicionalno vsako leto je Konjeniška sekcija TD Podgora organizirala blagoslov konj.

ODDELEK ZA KMETIJSKO 
SVETOVANJE
Gospodinjska ulica 6, 
1000 Ljubljana
Tel: 01 513 07 22
E-naslov: damjana.iljas@lj.kgzs.si
www lj.kgzs.si

VABILO

na 15-urno osnovno  
usposabljanje 

iz fitomedicine 
(za izvajalce ukrepov), 

ki bo v Ivančni Gorici,  
v sejni sobi KZ Stična, 
Ulica II. grupe odredov 
17, 1295 Ivančna Gorica                                                                                               
od torka 8. 3.,  
do četrtka, 10. 3. 2016, 
vsak dan od 14.30  – 19.30 ure.  

Pisne prijave  
sprejemamo do zapolnitve mest na naslov: 
KGZS-ZAVOD LJ, Gospodinjska ulica 6, 1000 
Ljubljana ali 
KGZS-ZAVOD LJ izpostava Ivančna Gorica,  
Ulica II. grupe odredov 17, 1295 Ivančna Gorica 

Ostale informacije  
vsak delovni dan od 8. do 14. ure   
Damjana Iljaš, 01 513 07 22,  
oz. 041 310 171, Darka Zupanc Puš.

Cena 15 urnega usposabljanja je 65,88€ z DDV.

Pripravila: Damjana Iljaš.
Vodja odd. za kmetijsko svetovanje:  
Tomaž Močnik.
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Špela Selan, direktorica

Spominjamo se lanske pomladi in maj-
skih športnih iger. Dneva mladosti in 
koncerta našega zborčka Strune. Vro-
čega poletja in dneva, preživetega ob 
slovenskem morju. 

V jeseni, ki je dišala po pečenem ko-
stanju in sladkih dobrotah, smo obele-
žili 80-letnico zavoda – spomnili smo 
se prehojene poti in se uzrli v priho-
dnost. 

In potem je bil tu že veseli decem-

ber, ko nas je obiskal in obdaroval sv. 
Miklavž.  

V Zavodu je potekal mednarodni 
šahovski turnir in še enkrat so se naši 
stanovalci izkazali za – odlične. Obiska-
le so nas pevke iz TD Ljubljana ter nas 
ogrele z ljudskimi popevkami.

Praznično smo okrasili naš zavod, da 
je bil v ponos vam in nam, ter se z avto-
busom in dvema kombijema odpravili 
v praznično okrašeno nočno Ljublja-
no. Pred novim letom smo se na čisto 
pravem silvestrovanju skupaj z našimi 

prijatelji in zaposlenimi iz bivalnih enot 
Mengeš, Predstruge ter Sodražica pove-
selili in zaplesali ob skupini Selecto.

V dar smo prejeli tudi poprtnik in si 
ga seveda razdelili.

Ampak	to	še	ni	vse	–	veselili	smo	se	
na vseh naših delavnicah ter se kdaj 
tudi razjezili, ker se ni vse izteklo po 
naših načrtih.

Smo pa iskreno veseli, da smo lahko 
med vami, zato vam ob tej priložnosti 
tako stanovalci kot vsi zaposleni vošči-
mo še srečno in zadovoljno 2016. ■

Prizma Ponikve v prejšnjem letu
Spoštovani občani in občanke! Res so praznične lučke ugasnile in smo stopili v novo leto, vendar se mi še kar ne 
moremo popolnoma posloviti od starega leta.
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V društvu upokojencev smo leto 2015 zaključili s prednovole-
tnim srečanjem. Zbrali smo se v svojih prostorih in druščina 
je bila vesela in razigrana. Ob kozarčku šampanjca, kot se za 
tako praznovanje spodobi, smo si zaželeli vse dobro v letu 
2016. Nekateri so se kar hitro poslovili, dobra polovica pa je 
ostala še pozno v noč.

 Naši poverjeniki so po praznikih začeli pobiranje člana-
rine in akontacije za letovanje. Letos se je na letovanje prija-
vilo nekaj manj članov. Zato gremo tudi letos družno s člani 
društva upokojencev iz Šmarja - Sapa, kajti tudi pri njih se je 
število prijavljenih zmanjšalo. 

Že v januarju, točneje 15. 1. in 19. 1. 2016, sta praznovali 

IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE

Ne bodi sam, pridruži se nam
Piše: Marija Tegel

svoj častitljivi jubilej 90 let dve naši članici. To sta ga. Marija 
Strah iz Kompolj in ga. Marija Novak iz Male vasi. Obiskali 
smo ju predstavniki društva upokojencev, krajevne organi-
zacije Rdečega križa in župnijske Karitas. Več o teh obiskih 
si lahko preberete v članku Karitas.

Pred nami je pustovanje. Pustovali bomo v nedeljo, 7. 2. 
2016, z začetkom ob 13. uri. Razmislite in se prijavite!

Ne pozabite, OBČNI ZBOR bo letos bolj zgodaj. Imeli ga 
bomo v nedeljo, 28. februarja 2016, z začetkom ob 15. uri v 
naši dvorani v Jakličevem domu (datum OZ je objavljen tudi v 
programu društva, ki ste ga prejeli ob pobiranju članarine). 

Veseli bomo čim večje udeležbe. ■

V letu 2015 smo se poslovili od naslednjih članov:

1.  Metka GRM, Mala vas
2.  Janez ŠUŠTAR, Mala vas
3.  Kristina ŠTRUBELJ, Zdenska vas
4.  Ana POTOČAR, Bruhanja vas
5.  Kristina MEGLEN, Kompolje
6.  Anton FRANCELJ, Videm
7.  Jožica GESTELJ, Bruhanja vas
8.  Francka ŠTRUBELJ, Zdenska vas
9.  Leopold ŠUŠTAR, Podgorica
10. Francka KRALJ, Zagorica
11. Margareta HEKIČ, Mala vas
12. Jožica VRABEC, Ponikve
13. Jože AHAČEVČIČ, Podpeč
14. Jože ŠKULJ, Ponikve
15. Anton NOVAK, Bruhanja vas

Jože Lenarčič

Verjamem,	da	je	rezultat	referenduma	hudo	razočaral	tiste,	ki	
so sledili agresivni propagandi javnih medijev in tudi našim 
parlamentarcem. Pokazalo se je, da predstavniki ljudstva v 
sedanji sestavi ne zagovarjajo naših večinskih interesov, am-
pak rokohitrsko sprejemajo zakone po svoji volji s preglaso-
vanjem. 

Svoje mnenje in stališča glede predlaganih sprememb Za-
kona o zakonski zvezi in družinskih razmerjih sem z veseljem 
izrazil v Našem kraju, saj drugi (uradni) mediji taka stališča 
ignorirajo. Marsikje sem v razgovorih doživel huda nasproto-
vanja, celo žalitve. Dovolj  imam manipulacij in zavajanja.

Oglašanje	 spoštovane	bralke	Našega	kraja	 	na	 temo	refe-

renduma je žal nekoliko pozno. Svoja stališča bi lahko objavila 
v prejšnji številki. Ta možnost ji zagotovo ne bi bila odvzeta, 
mogoče v svojem prepričanju ni čutila potrebe, da izrazi svoje 
mnenje.

Kritike o novinarski etiki pa bi morala poslati na večino slo-
venskih medijev, ki hudo  kršijo novinarski kodeks skupaj z 
najbolj priznanimi kulturnimi delavci. Večina objavlja članke 
samo uradne politike levosučne vlade, poleg tega pa so prav 
sovražno nastrojeni do nasprotno mislečih. Običajno drugač-
nih mnenj dopisnikov ali pisem bralcev ne objavljajo in jih 
striktno zavračajo.

V naši dolini smo imeli v preteklosti mnogo svetovalcev, ki 
so nam vsiljevali moderna spoznanja nove dobe. K sreči pa 
nas, vsaj v večini, niso prepričali. ■

Po toči zvoniti je prepozno

Pisma bralcev
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Piše: Zdravko Marič, dr.med.

Traktor  
ekstraktor

V času poplav se je ob nalivu nekega april-
skega dne sredi industrijske cone občine 
Zakotje od pritiska vode dvignil pokrov 
kanala industrijskih odplak. Pet mesnatih 
državnih miši je s cvilečim glasom, podob-
nim piskanju kratkih valov slabo delujoče-
ga radia, pobegnilo v temno zakotje zapu-
ščene tovarne. V njenih halah so samevali 
na pol zarjaveli traktorji državnega pod-
jetja, ki je pred nekaj leti vodilo obsežni 
zdravstveni projekt, imenovan Regulacija 
prehranske konzumacije. Zraven traktor-
jev so samevali še pokvarjeni predelovalni 
stroji, od glodavcev nagrizene in izropane 
vreče s predelovalno-analitskimi produk-
ti ter drug inventar, vključno z razbito la-
boratorijsko opremo. Prizor je spominjal 
na popolno razdejanje. Po tleh so ležali 
prežgano steklo razbitih molotovk, gra-
nitne kocke in številni transparenti. Med 
temi je izstopal od živali pokakan plakat, 
na	katerem	je	pisalo:	OBDAVČENJE	PRE-
HRANE	–	POVOD,	DA	LJUDSTVO	VSTA-
NE. Pod ta transparent se je v tej deževni 
noči skrilo teh pet mesnatih miši, ki so z 
vse glasnejšim cviljenjem v mišjem jeziku 
pripovedovale zgodbo o usodi zapuščene 
tovarne sredi industrijske cone občine Za-
kotje. Zgodba je izredno zanimiva, vseeno 
pa se že vnaprej iskreno opravičujem za 
morebiten slabši prevod iz mišjega jezika 
v slovenščino. Nekako takole je pripove-
dovalo cviljenje premočenih živali:

Pred nekaj leti se je država odločila, da 
aktivno poseže v prehranjevalne navade 
svojih državljanov. Zaskrbljena zaradi ve-
likanskih stroškov, ki jih je namenjala za 
zdravljenje od nezdravega načina prehra-
njevanja povzročenih bolezni, se je odlo-
čila represivno zatirati nezdravo in spod-
bujati zdravo. Sekcija zavarovalniškega 
odbora	KAMEN	NA	KAMEN	−	PALAČA,	
EURO	 NA	 EURO	 −	 VISOKA	 PLAČA	 je	
po treh letih aktivnega delovanja odkri-
la	 formulo	 za	 rešitev	nakopičenih	 težav.	
Osnovna ideja je bila, da se nezdrava hra-
na in pijača obdavčita, s čimer bi se ljudi 
prisililo, da kupujejo in pridelujejo bolj 
zdrava živila. Z uživanjem zdravih živil bi 

se postopoma zmanjšala obolevnost za 
kroničnimi boleznimi sodobnega časa, 
predvsem tistimi, pogojenimi z debelo-
stjo, aterosklerozo žil in moteno presnovo 
sladkorja. Glede izvajanja omenjene stra-
tegije je bilo veliko različnih predlogov, 
nazadnje se je država odločila za projekt, 
ki je vključeval delo na terenu, dejavnosti 
pa so potekale takole: na pokrajinski ravni 
se izdelajo transportni živilski analizator-
ji,	 imenovani	 TRAKTOR	 EKSTRAKTOR.	
Naloga takega specializiranega traktor-
ja sta prevažanje inšpektorja in terenska 
analiza zaseženih vzorcev hrane in pijače 
na principu fizikalno-kemične ekstrakcije 
presežka	nezdravih	hranilnih	snovi.	Ana-
liza se vrši na stalnih naslovih, ki jih za 
določeno obdobje in regijo odredi zdra-
vstveno-davčni nadzorni organ. Inšpektor 
se v zgodnjih jutranjih urah (da preseneti 
nadzorovano družino) s traktorjem pri-
pelje na dvorišče, pozvoni na vratih in se 
predstavi: »Dobro jutro! Sem inšpektor 
Pulibrk in sem na osnovi drugega od-
stavka 18. člena Zakona o regulaciji pre-
hranske konzumacije prišel v nadzor nad 
vašimi živili!« Ob tem pokaže inšpekcijsko 
značko ter Nalog za zdravstveno-davčni 
nadzor. Med tem voznik traktorja z opra-
vljenim tečajem za upravljanje traktorek-
straktorskega analizatorja prižge aparat za 
analizo, inšpektor pa vstopi v kuhinjo in 
odpre hladilnik. Tam odvzame od vsakega 
živila vzorec (cca desetino) ter vse skupaj 
odnese do upravljavca traktorja. Upravlja-
vec napolni analizator z raznimi vzorci − 
od klobas, mesa, sira, jogurtov, pit, keksov, 

omak, narezkov, sladoledov in ne vem 
česa še −, v tem času pa gre inšpektor še 
v klet ali shrambo po vzorce pijač. V od-
vzemno posodo nalije po desetinski vzo-
rec vsakega napitka in tudi to odnese na 
traktorsko analizo. Čez nekaj minut stroji 
davčne uprave začnejo mleti na vso moč, 
tako da z gromozanskim hrupom zbudijo 
vse sosede. Inšpektor Pulibrk celih deset 
minut, kar traja analiza, bulji v števec, viha 
nos in brke. Ob končani analizi glasno za-
vzdihne, pogleda na izpisane številke in 
si začne od slabih rezultatov puliti brke: 
»Katastrofa,	v	imenu	zdravstveno-davčne	
inšpekcije vam izrekam negativno mnenje 
o prehranski konzumaciji, ki jo konzumi-
rajo bivajoči na vašem naslovu. Vsebnost 
škodljivih substanc, predvsem maščob, 
sladkorjev in soli, v vaši prehrani prese-
ga priporočljive meje za 46 odstotkov, 
vsebnost škodljivih substanc, predvsem 
sladkorjev in alkohola, v vaši pijači pa za 
55 odstotkov. Zato vam po 44. členu zdra-
vstveno-davčnega kazenskega pravilnika 
odrejam za naslednje leto davek na ne-
zdravo hrano in pijačo v višini 46 odstot-
kov povprečnega bruto domačega letnega 
prehranjevanja na prebivalca in 55 odstot-
kov povprečnega bruto domačega letnega 
pitja na prebivalca. Letni davek se razdeli 
na dvanajst mesečnih obrokov. Prosim 
za podpis zapisnika.« Nato traktorski 
upravljavec izprazni analizator, hranljive 
ostanke vrže v kontejner za BIO odpadke, 
vzorce pijač pa zlije v kanal. Inšpektor Pu-
librk si ob pogledu na zapisnik s slabimi 
rezultati na hitro populi še nekaj kocin 
izpod nosu, nato se pa poslovi, sede v ka-
bino traktorja ekstraktorja in se odpelje do 
naslednjega naslova, dodeljenega za zdra-
vstveno-davčni nadzor. Tam se odvije po-
dobna zgodba, pa še ena in še ena, dokler 
ne odbije ura poldne, kar pomeni konec 
terenskega dela za tisti dan. Kot še nekaj 
tisti dan aktivnih traktorjev ekstraktorjev 
se tudi ta z inšpektor Pulibrkom na krovu 
odpravi v smeri industrijske cone občine 
Zakotje, kjer so traktorji stacionirani in kjer 
je tudi logistični in administrativni center. 
Poleg parkiranja vozil poteka v tej tovar-
ni tudi analiza hrane večjih prehrambnih 
ustanov, predvsem restavracij, gostiln, šol, 
podjetij in bolnic. Tako lahko rečemo, da 
analiza družinske prehrane poteka na te-
renu, na dvorišču, analiza institucionalne 
in gostinske prehrane pa kar v tovarni, 
kamor v analizo vzorčna živila pripeljejo 
specializirana vozila, imenovana VZORČ-
NIKI TEŽKOMOTORČNIKI.  
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Nekega dne se je traktor ekstraktor 
ustavil pri znanem veljaku, že navsezgodaj 
je presenetil družino državnega pomemb-
neža z detajlno analizo živilskih zalog. In-
špektorja Pulibrka je v hišo spustila žena, 
saj	 je	državni	 funkcionar	še	spal.	Prebu-
dil ga je šele ropot ekstraktorskega ana-
lizatorja, ki je izvrgel porazne rezultate. 
Ravno v trenutku, ko je Pulibrk zaključil 
obremenilno poročilo in je hotel obvestiti 
družino o visoki obdavčitvi za naslednje 
leto,	pa	pride	na	dvorišče	razjarjeni	funk-
cionar, rekoč: »Kaj se pa greste? Kdo vas 
je	poslal	k	nam?	A	sploh	veste,	kdo	sem	
jaz?« Inšpektor Pulibrk je prebledel, saj je 
uvidel,	da	gre	za	državnega	funkcionarja,	
ki je zelo vpliven in pomemben. Zato je v 
hipu naročil upravljavcu analizatorja, naj 
zavrti števec deleža nezdrave vsebnosti 
živil nazaj, vse do normalnih vrednosti. 
Le-ta je to storil, inšpektor pa se je samo 
še opravičil jeznemu veljaku, mu izdal za-
pisnik, da je vse v redu, in se odpravil do 
naslednje stranke. In kot vsakič se je tudi 
ta dan traktor ekstraktor opoldne vrnil v 
parkirno hišo traktorjev ekstraktorjev na 
pripravo	za	naslednji	dan.	A	naslednji	dan	
je bil popolnoma drugačen kot prejšnji. 
Zjutraj se je namreč že navsezgodaj pred 
podjetjem trlo novinarjev, ki so izvedeli 
za privilegirano obravnavo državnega ve-
ljaka prejšnjega dne. Izsilili so novinarsko 
konferenco,	 vztrajali	 pri	 objektivnih	od-
govorih in obrazložitvah ter zagotovitvi, 
da država glede zdravstveno-davčnega 
zakona obravnava vse državljane enako. 
A	odgovori	so	bili	zgolj	 izgovori,	stvari	se	
niso ne popravile ne pojasnile tudi v na-
slednjih dneh. Ker pa novinarski pritisk ni 
popustil, se je začelo upirati tudi ljudstvo. 
Začeli so se sprva manjši, nato pa vse večji 
protesti, dokler ni v roku enega tedna pri-
šlo do nasilnega upora državljanov, ki so 
v razgrajaškem pohodu državno tovarno v 
industrijski coni občine Zakotje popolno-
ma uničili. Na mestu prej uspešnega dr-
žavnega podjetja je ostalo zgolj pogorišče 
in razbitje.    

V času suše so se ob vročini nekega 
avgustovskega dne skrčila lesena vrata 
stranskega vhoda podružnične cerkvice, 
ki	je	spadala	v	faro	z	ostarelim	župnikom	
brez kaplana. Pet koščenih cerkvenih miši 
je s cvilečim glasom, podobnim najlepšim 
melodijam priljubljene radijske postaje, 
smuknilo skozi nastalo režo in pobegnilo 
pred zunanjo vročino v hladno notranjost. 
V petsto let stari cerkvici so bili skromen, 

a dobro ohranjen oltar, velik lesen križ, 
kljub starosti še dobro ohranjene podo-
be križevega pota, spovednica iz čvrstega 
lesa, velik kip device Marije in še nekaj 
drugih predmetov in rekvizitov za mašne 
in druge obrede. Na kamnito ploščo, ki je 
bila najbolj hladen del v cerkvici in na ka-
teri	je	pisalo:	NAPETOST	SI	SPROSTI	NA	
KAMNU	KREPOSTI,	 se	 je	spravilo	hladit	
teh pet koščenih cerkvenih miši, ki so z 
vse glasnejšim cviljenjem v mišjem jeziku 
pripovedovale zgodbo o usodi zapuščene, 
a dobro ohranjene podružnične cerkvice 
iz	 fare	z	ostarelim	župnikom	brez	kapla-
na. Zgodba je izredno zanimiva, vseeno 
pa se že vnaprej iskreno opravičujem za 
morebiten slabši prevod iz miščine v slo-
venščino. Nekako takole je pripovedovalo 
cviljenje ohlajajočih se živali:

Pred enim letom je propadel državni 
projekt obdavčenja hrane. Po umiritvi na-
stalih razmer zaradi uničenja industrijske 
cone občine Zakotje se je država odločila 
poiskati novo rešitev za zdravje svojih dr-
žavljanov. Spoznala je, da se stvari, ki so 
pomembne za življenje in dobro počutje, 
ne rešuje zgolj s tehničnimi prijemi, am-
pak je treba poiskati rešitve, ki so bliže lju-
dem in njihovemu razmišljanju. Država je 
spoznala, da državljanov ne more osreče-
vati z vsiljevanjem materialno-tehničnih 
dobrin, ampak s ponudbo programov za 
osebno zadovoljstvo, ki jih bo lahko izbi-
ral vsak posameznik glede na svoje želje in 
potrebe. To so programi, ki jih je opredelila 
Sekcija za obče vrednote obče medicine. 
Na podlagi študije so namreč ugotovili, da 
je Bog vsakemu človeku ustvaril notranji 
ekstraktor, ki omogoča, da absorbira pre-
težno tisti del hranil, ki jih telo potrebuje, 
višek	pa	izloči	preko	prebavil.	A	ta	notranji	
sistem, imenovan kontraktor ekstraktor, 
mora vsak posameznik sam pri sebi akti-
virati in poganjati. Gre za naše mišice in 
zdravo telesno aktivnost, ki ima za našo 
presnovo velikansko sporočilno vrednost. 
Regulatorjem naše presnove in drugih 
nezavednih procesov narekuje mišična 
aktivnost privzemanje potrebnih snovi 
po natančno določenem seznamu, zato 
se vzpostavlja absorpcija po pravilu telo 
si vzame, kar potrebuje. To je neke vrste 
primer koristno delujočega komunistič-
nega sistema, ki je edini pošten, ker ga je 
vzpostavila narava oz. Bog, ne pa pokvar-
jena človeška sla po oblasti. Uvedel se je 
projekt Regulacija telesne aktivacije, kjer 
za razliko od projekta Regulacija prehran-

ske konzumacije ne iščejo več državne 
institucije neubogljivih državljanov, am-
pak iščejo ozaveščeni državljani zdravju 
koristne državne institucije. Vsi državljani 
namreč vedo, da je v državi dovolj insti-
tucij, ki spodbujajo aktivacijo notranjega 
kontraktorja ekstraktorja, le uporabljati jih 
je treba. To so predvsem športni objekti, 
pohodne poti, kolesarske steze, sobni 
športni rekviziti, plesne dvorane, bazeni 
in morje. Za prepričanje samega sebe, da 
človek aktivira lastni kontraktor ekstraktor, 
pa sta potrebna najprej notranji duševni 
mir ter iskanje priložnosti, ki nudijo do-
bro voljo in odpravo stresa. Zato se je ve-
liko ljudi po polomu državnega projekta 
Regulacija živilske konzumacije odločilo 
poiskati notranji mir v cerkvi, kakršna je 
ta. V tej cerkvi ni molotovk, ne razbitin in 
nobenih znakov nasilnega vdora. V tej cer-
kvi so stvari, ki jih je v petsto letih delno 
načel le zob časa, nikakor pa ne do zob 
oborožene ljudske množice. V to cerkev, 
čeprav zaradi pomanjkanja duhovnikov 
maše potekajo le dvakrat letno, zahaja 
poleg nas cerkvenih miši tudi čedalje več 
ljudi, ki ob najdenem duševnem miru 
uspešno zberejo notranjo voljo in motiv 
za zagon svojega kontraktorekstraktorske-
ga potenciala. 

Ali	 se	 tudi	 vi	 zavedate	 pomembnosti	
spodbujanja notranjega kontraktorja ek-
straktorja?	Ali	se	 tudi	vi	zavedate,	da	bo-
ste z zdravo telesno aktivnostjo sporočali 
svojemu telesu, kaj je koristno in kaj ne-
koristno za njegovo delovanje? Če se za-
vedate, potem aktivirajte svoje mišice in 
pomagajte regulirati absorpcijo zdravih 
živil tudi s športom, seveda pa tudi z zdra-
vo hrano. Ne čakajte, da si bo država spet 
kaj izmislila, kajti če se slučajno zgodi, da 
se država spet odloči za kak sistem trak-
torjev ekstraktorjev, bo hudo. Bojim se, 
da če bi moral traktor ekstraktor opraviti 
zdravstveno-davčni nadzor v občini Do-
brepolje, bi si inšpektor Pulibrk od slabih 
rezultatov že v prvem tednu popolnoma 
populil svoje brke. Se morda motim? Če 
bi se pa inšpektor Pulibrk ozrl na polne 
športne dvorane, dobrepoljske pohodne 
poti, igrišča in polne cerkve v času svetih 
maš, bi rekel sam pri sebi: »V Dobrepolju 
se je projekt Regulacija telesne aktivacije 
zelo dobro obnesel. Dobrepoljci pridno 
krepijo svoje kontraktorje ekstraktorje.« 
Se morda motim? ■
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Alenka Leskovar

Tekmovanje se je celo odvijalo na naši šoli, 
na kar smo še posebej ponosni tudi z orga-
nizacijskega vidika. Ponos in zagnanost na 
domačem terenu sta vedno visoka, vsaka 
zmaga pa toliko slajša.

Pri svojih predstavah je naša odbojkar-
ska ekipa zablestela, pometla s konkuren-
co in prepričljivo osvojila 1. mesto. Pose-

bej smo bili navdušeni, ker je prvo mesto 
na medobčinskem tekmovanju osvojila z 
lahkoto. Poudarjamo, da je bilo tako samo 
videti, kajti vsi športniki poudarjajo, da 
je za takšne predstave potrebnega veliko 
predhodnega prizadevanja, uigravanja, 
sodelovanja in predanosti. Uspeh nikoli 
ne pride slučajno.

S prvim mestom se je ekipa uvrstila na 
področno tekmovanje. Pravzaprav je v za-

1. mesto odbojkarske ekipe v kategoriji starejših dečkov
V letu 2015 so nas učenci Osnovne šole Dobrepolje že kar razvadili s športnimi uspehi in dosežki. Ko smo že misli-
li, da se je uspešno športno leto že končalo, je naša športna zvezda zablestela še močneje, kakor do sedaj. Tokrat 
nas je razveselila naša odbojkarska ekipa v kategoriji starejših dečkov na občinskem tekmovanju.

dnjem času to postalo že kar tradicija naše 
šole, saj se redno uvrščamo na področna 
tekmovanja.

Kadar gre za ekipne dosežke, smo na 
uspehe še toliko bolj ponosni, saj pokažejo 
timsko delo, povezanost, enotnost in eki-
pnega duha. Nikoli ni dovolj poudarjanja 
tega, saj slišimo, koliko več zmorejo ekipe, 
ki so s pravilnim in zagnanim pristopom 
celo presegle pričakovanja.

Čeprav so za uspeh potrebni trening, 
osredotočenost, nekaj talenta, predvsem 
pa	trdo	garanje,	so	se	 fantje	spet	 izkazali	
z neverjetno voljo in pozitivnim odnosom 
do dela in tekmovanja. Veseli nas, da so 
učenci, čeprav so bili brez treninga, saj 
smo vadili le po pouku, iztisnili »maksi-
mum«, se potrudili po najboljših močeh, 
da smo na tekmovanje prišli pripravlje-
ni, samozavestni in odločni. Takšen pa si 
lahko le, če veš, da si bil v pripravljalnem 
obdobju osredotočen in pošten do sebe in 
svojih soigralcev.

Vse	pohvale	in	čestitke	fantom!	Želimo	
jim enake predanosti, ki so jo pokazali že 
zdaj, še naprej, pa tudi veliko uspeha v pri-
hodnje, kar je največja nagrada za njihov 
trud. ■

Bojan Novak, ZŠO Dobrepolje

Občane bomo povabili, da se priključijo 
športnemu boju za naslove občinskega 
prvaka	v	futsalu,	košarki,	odbojki	na	miv-
ki, tenisu, teku, bowlingu in prstometu.

V	nedeljo,	28.	februarja,	bomo	izvedli	
občinsko tekmovanje v bowlingu. 

Uspeli smo se dogovoriti za zelo ugo-
dno ponudbo v bowling centru Klub 300 
v Ljubljani. 

Tekmovanje bo potekalo med 17. in 
19. uro. Prijavnina za dve uri igranja (sku-

paj z izposojo bowling čevljev) znaša 8,5 
evra. Poravnati jo bo možno na samem 
tekmovanju. Začetni del bo namenjen 
ogrevanju (ena igra), sledilo bo predtek-
movanje in nato še finale. Natančen sis-
tem tekmovanja bo znan, ko bomo imeli 
natančno število prijavljenih igralcev. 

Želimo si, da bi tekmovanje izvedli 
tako v moški kot v ženski kategoriji. Mi-
nimalno število tekmovalcev/-lk je 5. 

Tekmujejo lahko le igralci, ki imajo 
stalno bivališče v občini Dobrepolje. 
Tekmovanje je samo posamično. Naj-

boljši trije v vsaki kategoriji bodo prejeli 
priznanja (pokale).

Letos bo tekmovanje pod okriljem 
ZŠO Dobrepolje. Prijave zbiramo do so-
bote,	27.	2.	2016	(do	20.00)	na	telefonski	
številki 031 536 121 ali elektronski pošti 
novak.bojan1@siol.net.

Informacije	so	dostopne	tudi	na	sple-
tni in FB-strani ZŠO Dobrepolje. 

Vabljeni, da se priključite! POZOR, 
število mest je omejeno na 30, zato po-
hitite. ■

Začenjamo občinska športna tekmovanja 2016

V prejšnji številki Našega kraja smo vas seznanili z letošnjo popestritvijo na športnem področju. Skupaj z Obči-
no Dobrepolje smo pripravili sistem občinskih prvenstev v sedmih različnih športih. 
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Marjanca Rigler, koordinatorka Ribniškega pasi-
jona 2016

Odziv je bil nad vsemi pričakovanji in tako so se 
začele skupne priprave. Potrebnih je bilo veliko 
vaj, usklajevanja velike množice sodelujočih, 
ponavljanja posameznih prizorov v nedogled, 
zmrzovanja	na	prizorišču	predstav,	…	A	ni	bilo	
zaman! Že prva uprizoritev Ribniškega pasijo-
na je bila deležna številnih pohval in od takrat 
naprej, vsaka naslednja. Ob uspehih in božjem 
blagoslovu so se rojevale nove ideje, nove zami-
sli, prihajali so novi izzivi in novi prostovoljci. 
Do sedaj je v vseh letih pri Ribniškem pasijonu 
sodelovalo že več kot 370 prostovoljcev iz Ribni-
ce, Dolenje vasi, Svetega Gregorja, Velikih Lašč, 
Sodražice, Loškega Potoka, Blok, Turjaka, Do-
brepolja, Fare, Stare Cerkve, Kočevja, Št. Jurija 
pri Grosupljem in Ljubljane. 

Kar sedem let zapored se je Ribniški pasi-
jon odvijal na prostem za obzidjem Ribniškega 
gradu, kjer je ambient enkraten za uprizoritev 
Kristusovega pasijona ter ima poseben čar tako 
za igralce kot obiskovalce. Je pa tudi precej ne-
predvidljiv zaradi vremena in prav iz tega razlo-
ga smo morali leta 2014 Ribniški pasijon prvič 
prestaviti pod streho v Športni center Ribnica. 
Potrebovali smo nekaj časa, da smo se udoma-
čili, a kljub drugačnemu ambientu nam je uspe-
lo bistvo pasijona ponesti med obiskovalce. 
Ker je v ozadju projekta ogromno organizacije, 
vloženega truda in časa, smo sprejeli odločitev, 
da uprizoritev Ribniškega pasijona ostaja pod 
streho dvorane. 

V tem času se Ribniški pasijon ni uveljavil 
samo na ribniško-kočevskem koncu temveč 
je presegel tudi meje Slovenije. Je skoraj edi-
ni pasijon v Evropi, v katerem se v živo izvaja 
'rock' glasba in je v Sloveniji po velikosti takoj 
za	Škofjeloškim.	Na	povabilo	Pasionske	baštine	
smo se junija 2014 udeležili tudi mednarodnega 
znanstvenega simpozija z naslovom Pasionska 
baština u Istri i Kvarneru, ki je potekal v Pazinu 
(Istra), kjer smo predstavili Ribniški pasijon. 

In piše se leto 2016, ko bo Ribniški pasijon 
uprizorjen že 10. leto zapored. Kristusova zgod-
ba ostaja ista, uprizoritev pa je vsakič druga. 
Prav noben Ribniški pasijon ni enak prejšnje-

mu. Vsako leto je napisan nov sce-
narij in zadnja leta je veliko primer-
jav sedanjega življenja s trpljenjem 
Jezusa Kristusa. Dodani so novi ele-
menti, pridruženi novi igralci, zašite 
nove obleke, napisane nove pesmi, 
ki so v večini avtorsko delo pasi-
jonskih glasbenikov. V želji, da bi 
Ribniški pasijon čim bolj približali 
gledalcu, damo vsakemu pasijonu 

določen poudarek in ga naslovimo. 
Letos	nosi	naslov	PRIŠEL	SEM	ZATE	
in bo uprizorjen kar 4-krat: 19. in 20. 
marca v Ribnici, 28. marca v Velikih 
Laščah ter 2. aprila v Kočevju. Vse 
uprizoritve bodo ob 19h uri v tam-
kajšnji športni dvorani.

Lepo vabljeni na jubilejni 10. RIB-
NIŠKI	PASIJON	–	Prišel	sem	zate.	Pri-
prave nanj so že v polnem teku. ■

10. Ribniški pasijon – PRIŠEL SEM ZATE
Pisalo se je leto 2007 in prvič v zgodovini Ribniške doline se je zgodil RIBNIŠKI PASIJON. Pobuda je padla s strani 
ribniške mladine, ki je k sodelovanju povabila farane Ribnice in Dolenje vasi vseh generacij in ti so bili pripravljeni 
na sodelovanje z mladimi.
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Zaprte so utrujene oči,      
le moja drobna lučka še gori.                          
(S. Makarovič)             

ZAHVALA

Ob boleči izgubi mame, babice, sestre in tete

FRANČIŠKE SEVER
(1943−2016),

rojene v Podpeči, stanujoče v Ljubljani,

se zahvaljujemo vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob 
strani, izrekli sožalje,  darovali cvetje in sveče.

Hvala dr. Juvanu in celotnemu osebju abdominalne kirurgije 
UKC Ljubljana.

Posebna zahvala župniku Francu Škulju in Pavletu Juhanu 
za lepo pogrebno mašo in pogrebni obred  

ter cvetličarni Lilija za opravljene pogrebne storitve.

Vsi njeni

V  S P O M I N 

MILOŠU MEHLETU 
(1964–2015)

Četudi je smrt del življenja, je vedno posebno težko takrat, 
ko odidejo naši znanci, prijatelji, sodelavci.

Pred dobrim mesecem smo se nepričakovano poslovili od 
svojega sodelavca Miloša, vendar v naših mislih ostaja za 
vedno. Pokojnega Miloša se bomo sodelavci spominjali 

po njegovi natančnosti, doslednosti in predanosti, to je po 
lastnostih, za katere danes velikokrat ni več prostora in časa, 

pa čeprav so zelo potrebne pri našem delu.

Miloša so odlikovale pokončna drža, trma in vztrajnost, 
bil je rahločuten in pravičen človek, ki je znal prisluhniti 

človekovim težavam in če se je le dalo, tudi pomagal.

Miloš, bil si dosleden in načelen, vendar nikoli vzvišen in 
nedostopen do sodelavcev ali preprostih ljudi iz svojega 

delovnega okolja. Pogrešamo te v zadružni trgovini, kjer si 
kot poslovodja ustvarjal poseben delovni duh.

Vedeli smo za tvojo bolezen, vendar se nismo dovolj 
zavedali njene resnosti, saj je iz tebe izžareval optimizem in 

nisi nikoli govoril o svojih težavah.

Srce je dalo vse, kar je imelo,
nobene bilke zase ni poželo,
odšel si sam v pot neznano.

Miloš, ostani tak, kot si, in hvala ti za vse! 

Sodelavci in člani Kmetijske zadruge Dobrepolje

Vsak človek je svet zase,
čuden, svetal  in lep,
kot zvezda na nebu.
(Tone Pavček)

V  S P O M I N

na dragega 

MILOŠA MEHLETA
z Vidma 55
(1964–2015)

Življenjska pot ob rojstvu človeka je uganka. Tako tudi 
Milošev odhod med zvezde.

Hvala, dragi njegovi prijatelji, sodelavci, sosedje, gasilci, 
kmetje in drugi, ker ste ga spremljali 

na njegovi zadnji poti. Ohranite ga v lepem spominu.
Posebej hvala Juretu Krivcu, Danici Bambič in dr. Mariču za 

prijazno in humano sodelovanje.
Zahvala gasilcem za spremstvo in poslovilni govor, pevcem 

za prelepe pesmi in vsem, ki ste 
prispevali sveče, cvetje.

Dragi Miloš, imeli smo te radi kot brata, strica, svaka in 
pogrešali te bomo ....

Počivaj v miru in na snidenje med zvezdami!

Brat Tomaž in sestra Ema z družinama

Imamo vse, kar potrebujemo,

imamo sanje, imamo vrednote, imamo dobre 

ljudi ob sebi ...

in če vsaj del tega izkoristimo, moramo biti

vsaj približno zadovoljni z življenjem.

Ponesimo vse dobro, ki ga nosimo v sebi, vso to 

svetlobo, ki živi v nas, ponesimo jo v svet, med 

ljudi, naj bo tudi za tiste, ki jim je težko,

ki so osamljeni, ki jim življenje zadaja bolečine

in krivice, naj jim s tem, kar smo in kar imamo, 

vsaj malo polepšamo življenje.

To zmoremo, zato le pogumno!

Mateja Debeljak, Misli za lepši dan
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Sebastjan Pogorelec, Bukovica 2, 1310 Ribnica

- slikopleskarska dela
- polaganje talnih oblog (parket, PVC, epoksi)

- manjša zidarska dela

Izdelava vseh vrst ogrevalnih sistemov na 
ključ (solarni sistemi, toplotne črpalke, peleti, 
drva, plin, olje)

Izdelava vseh vrst strojnih instalacij 
(vodovod, plin, ogrevanje)

Adaptacije celotne kopalnice z vsemi 
obrtniškimi deli

ZA BREZPLAČEN OGLED IN SVETOVANJE 
pokličite 041/622-542 (Borut)  
ali 031/622-542 (Vojko).

Vojkova 58, Ljubljana

TEL:  01/568 27 29                       
GSM:  031/622 542 
        041/622 542                    
E-MAIL: info@sanitar.si

Tesarstvo – krovstvo

Jože Bambič s.p.
Cesta 30, 1312 Videm-Dobrepolje

Tel.: 031871823

Izdelava vseh vrst  

strešnih konstrukcij,  

nadstreški, kozolci, podi,  

adaptacije objektov, 

krovska dela

Nudimo vam:
- �zioterapija po poškodbah
- odprava bolečin v sklepih in hrbtenici
- Bownova terapija
- biodinamična kraniosakralna terapija
- odprava težav  s čeljustnim sklepom
- terapije za otroke s slabo držo
- terapije za nosečnice

Ana Krajnc, �zioterapevtka 
   

m: 041 386 311
e: info@�zioterapija-krajnc.si
www.�zioterapija-krajnc.si

Lokacija izvajanja:
Videm 33a, (Zavod Sv. Terezije)
1312 Videm - Dobrepolje

FIZIOTERAPIJA
KRAJNC
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Cesta 66, 1312 Videm Dobrepolje
http://www.avtolicarstvo-brundula.si 

info@avtolicarstvo-brundula.si

Popravilo toče brez lakiranja

Brezplačna nadomestna vozila

Popravljamo za vse zavarovalnice

Kemično čiščenje

Poliranje vozil

Avtovleka 24h

JANEZ POZNIČ s.p.

Vrvarska 3, 1310 RIBNICA
info 01 / 8360 367

Hvala za obisk – se priporočamo!

Delovni čas:

od pon. do pet.
od 9h do 19h

Sobota in
nedelja zaprto!


